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عضو كميسيون اجتماعى مجلس در گفت و گو با قدس:
اجراى طرح ساماندهى زندانيان

 جرايم را افزايش مى دهد

با هوشيارى كاراگاهان پليس تربت جام رقم خورد

پايان 10ساعت اضطراب 
گروگانگيرى 100ميليونى

هايپرهايى كه بقالى ها را 
لهِ مى كنند

* سيد مصطفى حســينى راد: يكى از همكاران 
مى گويــد هايپرماركت بــزرگِ فلان جــا، تخفيف 
50درصد زده اســت آن هم براى همه اجناســش. با 
حرارت و تعجب هم مى گويد. مى گويم بله؛ براى اينكه 
تازه تأسيس اند و مى خواهند مشترى هاى تازه جمع 
كنند و جنس هايى را كه تاريخ مصرف آن ها در حال 
منقضى شدن است بفروشــند، چنين تخفيف هايى 

مى دهند ولى اين تخفيف ها ادامه دار نخواهد بود.
اين يك روى سكه است. روى ديگر اين سكه بقالى هاى 
سنتى و سوپرماركت هاى محلى كوچكى هستند كه 
زير دســت و پاى بى رحم هايپرماركت ها له مى شوند 
و از بين مى روند. اين هايپرها هم يكى از رهاوردهاى 
دنياى مدرن هستند كه در آن «سرمايه» حرف اول را 

مى زند و «اخلاق» جايگاهى ندارد.
كسى كه سرمايه بيشترى دارد، سود بيشترى هم به 
جيب مى زند و اين ســود مى تواند درآمد بخور و نمير 
يك كاسب جزء باشد كه هايپرماركت بزرگ و صاحب 
ســرمايه دارش آن را از دهان پيرمرد بقــال محله ما 

مى گيرد و به جيب گشاد خود مى ريزد.
بله! اين درست است كه شــما در اين هايپرماركت يا 
سوپرماركت بزرگ، 15 تا 25درصد - البته در برخى 
اجناس -  تخفيف مى گيريد و در صورتحساب ارائه شده 
از ديدن رقم 5000 تومانى تخفيف، چشــمتان برق 
مى زند اما از آن سو بايد فكر كنيد كه اين 5000 تومان 
به مدد داشتن سرمايه بيشتر و خريد كلان تر، از جيب 
بقال قديمى محله شما برداشت شده است؛ همان بقالى 
كه حالا هر وقت از جلوى مغازه كوچكش رد مى شويد 
وجدانتان شما را محكوم مى كند كه تا چند سال پيش 
همين مغازه كوچك بود كه كار تو را راه مى انداخت و 
از رفتن به راه دور براى خريدهــاى جزئى، بى نيازت 
مى كرد و گاهى هم كه پول همراهت نبود، جنسش را 

به شما نسيه مى  داد.
توى دلت خجالت مى كشى و يا راهت را كج مى كنى و 
يا رويت را برمى گردانى جورى كه انگار اصلاً اين بنده 
خدا را نمى شناسى. خجالتت وقتى بيشتر مى شود كه 
نايلون بزرگ خريدت از هايپرماركت تازه تأسيس سر 
چهارراه هم دستت باشد و بقال محله هم جلوى مغازه 

ايستاده و تو را نظاره كند.
بله! اختيار با مشترى است و مى تواند از هر جا دوست 
دارد خريد كند؛ بخصوص جايى كه تنوع اجناســش 
خيلى بيشتر است و قيمت هايش هم ظاهراً مناسب تر 
است. اما اين حكايت هم چيزى شبيه حكايت خريد 
كالاهاى خارجى با قيمت پايين تر نسبت به كالاهاى 
داخلى اســت كه نتيجه اش بيكار شدن عده اى است 
كه چشــم اميدشــان به خريدهاى كوچك و بزرگ 
همشــهرى ها و هم محله اى ها و هموطنان خودشان 

است.
به نظرم خوب اســت، اگر همه خريدهايمان را هم از 
بقال و سوپرى باصفاى محله انجام نمى دهيم و گاهى 
برخى نيازهايمان را كه در مغازه او نيست از جاى ديگر 
تهيه مى كنيم، دست كم بخشى از خريدها را از او انجام 

بدهيم تا چراغ مغازه كوچكش خاموش نشود.
اين موضوع شامل ميوه فروش محل و بسيارى كسب و 

كارهاى ديگر هم مى شود.

«شير مادر» احتمال ابتلا به اگزما را 
كاهش مى دهد

ترجمه/ مريم سادات كاظمى: تغذيه نوزاد در ماه هاى نخست تولد تاثير 
قابل توجهى در كاهش خطر ابتلا به اگزما در دوران نوجوانى دارد.  تا به حال 
فوايد بسيارى از شير مادر كشف شده اما دانشمندان انگليسى مؤسسه ملى 
تحقيقات سلامت لندن با بررسى گسترده در وضعيت بيش از 17هزار مادر 
و نوزاد دريافتند احتمال ابتلا به اگزماى ســنين نوجوانى در نوزادانى كه 
مادر توجه جدى به تغذيه با شير خود طى نخســتين ماه هاى تولد دارد، 
54 درصد كمتر است.  همچنين كودكانى كه از شير مادر تغذيه مى شوند 
كمتر در معرض ابتلا به بيمارى هايى مانند ذات الريه، حساسيت ها، ديابت 
و ناراحتى هاى گوارشى هستند. سازمان بهداشت جهانى تأكيد مى كند كه 
شيردهى روشى ايده آل براى تأمين ريزمغذى هاى ضرورى مورد نياز براى 

رشد مطلوب نوزادان محسوب مى شود. 

چرا كره اى ها خودروى آمريكايى 
نمى خرند؟

عصر ايران: نظرسنجى ها حكايت از خوشحالى كره  اى ها از خريد يك 
خودروى داخلى دارد. در دوره زمانى خاص، كره تعرفه و ماليات 8 و پس 
از آن 4 درصدى را روى خودروهاى آمريكايى اجرايى مى كرد، به همين 
دليل قيمت پاييــن خودروهاى كره اى جذابيتى را بــراى خودروهاى 
آمريكايى در بازار اين كشور باقى نمى گذاشت. اما سال گذشته تمامى 
اين تعرفه ها كاملاً حذف شدند. تركيب سهم بازار دو برند هيوندايى و كيا 
در خيابان ها و جاده هاى آمريكا در اين دهه حدود 8 تا 9 درصد برآورد 
مى شود. اين در حالى است كه براساس آمار انجمن وارد و توزيع كنندگان 
كره ، تنها 1 درصد از خودروهاى خريدارى شده سال گذشته در اين كشور 
آمريكايى بودند. بهاى خودروهاى جديد و شهرى «كيا مورنينگ» حدود 
8475 دلار است. اكسنت هاى سابكامپكت 2017 هيوندايى نيز با قيمت 
ارزان 10242 دلار فروخته مى شــوند و اين درحالى است كه ارزانترين 
فورد در اين كشور با قيمت پايه 28هزار دلار ارائه مى شود. حتى اگر اين 
خودروها در آمريكا با قيمت 18 هزار دلار به فروش برسند تقريباً دو برابر 
قيمت يك خودروى كره اى هزينه خواهند داشت. شايد ارزانى، بهترين 
دليل براى وطن پرستانى است كه تمايل دارند خودروهاى كره اى برانند. 
در سال گذشته حداقل 85 درصد از خودروهاى موجود در خيابان هاى 

 كره، داخلى بودند.

جامعه سالم

كلينيك سلامت

خودروبان

فناورىفضاى مجازى

ايسنا: پژوهشگران يك بالشت رباتيك موسوم به «سومنوكس» طراحى كرده اند 
كه با حركت كردن و حركت دادن فرد به افزايش كيفيت خواب وى كمك مى كند. 
اين روبو بالشت در واقع يك بالشت رباتيك تنفسى است كه براى بهبود كيفيت 
خواب طراحى شده است. مراكز كنترل و پيشگيرى از بيمارى ها(CDC) آمريكا 
با ميليون ها آمريكايى كه دچار نوعى اختلال خواب هستند، محروميت از خواب 

را به عنوان يك بيمارى همه گير توصيف كرده اند.
«سومنوكس» به شكل يك بادام زمينى طراحى شــده تا بتوان به راحتى آن را در 
آغوش گرفت. ويژگى بزرگ آن كمك به كيفيت خواب از طريق تنظيم الگوهاى 

تنفسى است. اين روبو بالشت به آرامى منبسط و منقبض مى شود. سازنده محصول ادعا مى كند كه فرد به آرامى و به طور ناخودآگاه، 
تنفس خود را تنظيم مى كند. «سومنوكس» علاوه بر تنظيم الگوهاى تنفسى، داراى يك بلندگوى داخلى با يك اپليكيشن همراه 

است كه براى پخش صداها انتخاب شده است تا منجر به خواب راحت شود.

«بالشت هوشمند» براى خواب بهتر
 

ديجياتو: اينستاگرام سال گذشــته قابليت «Live» يا استريم زنده را به بخش 
استورى اضافه كرد. در اوايل آبان ماه نيز قابليت جديدى به بخش لايو اضافه شد 
كه به كاربر امكان مى داد هنگام استريم زنده ويديو، يكى از بينندگان را انتخاب 
كرده لايو استورى را به صورت مشترك با او ادامه دهد. گفتنى است امكان پخش 
Live اينستاگرام بسيار شبيه به سرويس «پريســكوپ» توييتر عمل مى كند و 
مشاهده پخش زنده كاربر و ارسال كامنت يا قلب را براى بينندگان فراهم مى آورد.
حالا قابليت جديدى به اين شبكه اجتماعى اضافه شده كه به كاربرى كه ويديوى 
زنده را پخش مى كند، امكان اضافه كردن دكمه درخواست پيوستن مخاطبان را 

مى دهد؛ بدين ترتيب در صورتى كه فرد از همان ابتدا پخش زنده را به تنهايى شــروع كرده باشد و خودش مستقيماً از كسى براى 
اين منظور دعوت نكرده باشد، دوستانش مى توانند در صورت تمايل درخواست خود را براى پيوستن به فردى كه محتواى لايو را 

اجرا مى كند مطرح نمايند.

قابليتى جديد براى پخش زنده اينستاگرام

 زندگى/ رضا طلبى   خوابِ خوب 
به معنى زندگى خوب است. كاهش 
خواب شــبانه به مدت دو ساعت، 
حتى فقط در يك شــب مى تواند به طور جدى 
باعث كاهش هوشيارى روزانه شود. كاهش حافظه 
و قدرت تجزيه و تحليل، عصبانيت، انزوا، اختلال 
در روابط خانوادگى و حتى شغلى از آثار بى خوابى 
و كم خوابى است كه رهاورد تلفن هاى هوشمند در 
زندگى ماست. اين موضوع را با دكتر محمدرضا 
شــالبافان، متخصص اعصاب و روان و استاديار 

دانشگاه علوم پزشكى ايران بررسى كرده ايم.
* آقاى دكتر! خواب چه جايگاهى در زندگى 

انسان دارد؟
** خواب يكى از مهم ترين اجزاى زندگى و سلامت 
انسان هاســت و طبق همه تحقيق هاى علمى و به 
صورت طبيعى بايد يك ســوم از زمان شــبانه روز 
انســان ها به خواب اختصاص پيدا كند. اين زمان 
بهترين فرصت براى بدن انسان و بويژه مغز است تا 
توانايى خودش را بازيابى كند و به فعاليت هاى روزانه 
بر گردد. به طور طبيعى وضعيت زيستى بدن انسان 
با نور آفتاب تطابق دارد و از ديرباز انسان در طول روز 
به فعاليت مى پرداخت و در طول شب مى خوابيد. مغز 
انسان طورى آفريده شــده كه با كاهش نور آفتاب، 
ماده اى ترشح مى كند كه باعث شروع خواب و تداوم 
آن مى شود اما با سيطره فناورى، وضعيت زيستى 
بدن ما دچار تغييراتى شد و وضعيت خواب افراد با 
بى نظمى هايى مواجه شد. اما ورود تلفن هاى هوشمند 
كه جايگاه ويژه اى در زندگى انسان ها پيدا كرده اند 

تأثير ملموسى بر خواب افراد گذاشته است. 
* تأثير تلفن هاى هوشمند بر اختلال خواب 

انسان ها به چه ترتيب است؟
** در تلفن هاى ثابت تماس افــراد بجز در موارد 
اضطــرارى در ســاعت هاى مخصوصى خلاصه 
مى شد، اما تلفن هاى همراه و بخصوص هوشمند 
به دليل سادگى استفاده از آن ها و وجود امكانات 

بيشتر باعث شد ساعت هاى تماس 
و ارتباط افراد بــا يكديگر طولانى 
شود و با احساس نياز به حضور در 
شبكه هاى اجتماعى بخصوص در 
ساعت هاى آخر شب، خواب افراد 
به تعويق بيفتد. از طرفى ســاعت 
ورود افراد به محيط كار كه تغييرى 
نكرده است و افراد همچون گذشته 
بايد در ســاعت خاصــى در محل 

كار حضور پيدا كنند از ايــن رو زمان خواب افراد 
كاهش يافته است. از طرف ديگر ماهيت استفاده 
از تلفن هاى هوشمند و وضعيت نورى كه صفحات 
نمايش اين تلفن ها پخش مى كند باعث اختلال در 
شروع خواب مى شود، زيرا براى اينكه دستور خواب 
به مغز انسان صادر شود، نياز به تاريكى داريم اما 
ارتباط طولانى مدت با صفحات نمايش تلفن هاى 
هوشمند باعث مى شود اين تاريكى با تأخير به مغز 

انسان برسد. 
* به هم خــوردن نظام خــواب افراد چه 

تأثيراتى بر زندگى آن ها دارد؟
** اين مسئله عواقب ناخوشايندى براى زندگى 

انســان ها دارد. بى خوابــى تأثيــر 
مســتقيم بر حالت روانى و جسمى 
افراد دارد و مشــكلاتى همچون از 
دست دادن شغل و اختلال در نظام 
خانــواده را در پى خواهد داشــت. 
مهم تريــن عارضه بى خوابــى و يا 
كم خوابى، كاهش تمركــز افراد در 
طول روز است و فرد نمى تواند وظايف 
خود را به صورت درست انجام دهد. 
از طرفى اين كم خوابى باعث مى شود فرد تحريك 
پذير شــود و خيلى زود از كوره در برود و مهم تر 
ازهمه باعث مى شود كارايى خود را از دست بدهد 
و گاه با بروز اضطراب و تنش، شغل خود را از دست 
بدهد و معيشــت خود را با تنگنا و فشــار روبه رو 
كند. بى خوابى حتى ممكن است منجر به اختلال 
در رابطه زناشويى شــود و از نظر پزشكى فرد را 
زودتر در معرض بيمارى هايــى همچون آلزايمر، 
بيمارى هاى تنفسى، فشــار خون و سكته قلبى 
قرار دهد. زمان خواب زمانى است كه فرد بايد در 
آرامش باشد. اگر فرد در زمان خواب منتظر تماس 
باشد يا احساس كند كه ممكن است ديگران با وى 

ارتباط برقرار كنند و يا در انتظار ارسال پاسخى از 
ديگران باشد، نمى تواند خواب خوب و باكيفيتى 
داشته باشد. اين در حالى است كه زياد مى بينيم 
نوجوانان و جوانان در حالى كه گوشى در دستان 
آن هاســت به خواب رفته اند؛ اين خواب، خوابى 

نيست كه خستگى فرد را برطرف كند. 
* حالا با وجود ايــن واقعيت يعنى حضور 
تلفن هاى هوشمند در زندگى ما، چگونه بايد 

خواب را مديريت كرد؟ 
** افراد بايد سعى كنند تماس هاى خود از طريق 
تلفن هاى هوشــمند را به ســاعت هاى بيدارى 
خودشان محدود كنند و در ســاعت هاى خواب 
اگر هم ناچار به استفاده از گوشى هستند از نور كم 
گوشى استفاده كنند و زمانى كه تصميم به خواب 
گرفتند گوشــى را از وضعيت ارتباط با اينترنت 

خارج و در حالت سكوت قرار دهند.
اگر خواب شب را از دست بدهيد و يا دچار اختلال 
در آن شويد، بدون ترديد يك روز كامل را از دست 
خواهيد داد. بهترين كارى كه خانواده ها مى توانند 
انجام بدهند اين اســت كه در باره گوشــى هاى 
هوشمند به فرهنگسازى بپردازند و اجازه ندهند 
كه ارتباطات چهره به چهره به فراموشــى سپرده 
شود. متأسفانه برخى خانواده ها با اينكه در داخل 
يك ســاختمان زندگى مى كنند اما براى ارتباط 
با يكديگر گروه تلگرامى تشكيل داده اند! ارتباط 
چهره به چهره مهارتى را براى افراد ايجاد مى كند 
كه هيچ ارتباطى قادر به ايجاد و جايگزينى با آن 
نيســت. از طرفى برخى افراد براى نظم بخشى به 
اختلال خــواب، اقدام به خــود درمانى و مصرف 
خودسرانه دارو مى كنند كه توصيه مى شود جداً 
از اين كار اجتناب كنند، زيرا مصرف خودســرانه 
اين داروها عوارضى همچون اختلال حافظه را در 
پى دارد. افراد براى رفع مشــكل بى خوابى حتماً 
بايد به پزشك مراجعه كنند، زيرا در بيشتر موارد 

اين اختلال بدون دارو و براحتى برطرف مى شود.

بررسى عوارض گوشى هاى هوشمند در گفت و گو با يك متخصص اعصاب و روان 

كاهش خواب سلامت  شما را تهديد مى كند

پنجشنبه   2 آذر 1396

4 ربيع الاول 1439 
  

23 نوامبر 2017  سال سى ام 

ماره 8554 
ش

 zen
deg

i@q
uds

onl
ine.

ir 

8 ميليون يورو شيرينى 
يك معامله !

يادداشت هاى ساعت 25

*خسرو معتضد*خسرو معتضد*خسرو معتضد*خسرو معتضد*خسرو معتضد*خسرو معتضد

16

16

گفت و گو با شاعرى كه سرو بلورينش را 
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هنرمند امروز حاضر نيست 
از «ونك» پايين تر برود
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انجام تحقيق و تفحص
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در گفت و گو با قدس

سعيد عزت اللهى: بعد از جام جهانى
 به بوندس ليگا يا لاليگا مى روم
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فرهنگ
 فرهنگ/ آرش شفاعى  شايد هر شاعرى 
ترانه اى به شهرت «مرد براى هضم دلتنگى هاش/ 
گريه نمى كنــه قدم مى زنــه» را در كارنامه اش 
داشته باشــد، ديگر خدا را بنده نباشد اما حامد 

چنيــن  عســكرى 
نيست. همچنان صفا 
و مهربانى بمى اش را 
با خود دارد و به درد 
مردم فكــر مى كند. 
در  پيشگام شــدنش 
بــه  كمك رســانى 
زلزله زدگان كرمانشاه 
همين  از  نمونــه اى 
اســت.  دردمنــدى 
گفت و گــوى مفصل 

ما با اين شاعر، ترانه سرا و روزنامه نگار را بخوانيد. 

 از ماجراى به فروش گذاشتن سرو بلورين 
جشــنواره فجر بگوييد؛ با توجه به اينكه 
چنين حركتى در بين ورزشــكاران سابقه 
داشت ولى در بين هنرمندان چنين ابتكارى 

نديده بوديم. 
مى دانيد كه من اهل شهرستان بم و زخم خورده 
زلزله  هستم. شــبى كه از سفر اربعين برگشتم، 
ساعت 7 پرواز من نشست. تا سيم كارت ايران را 
داخل گوشى گذاشتم و به اينترنت وصل شدم، 
ديدم دارد خبرهاى زلزله مى آيد. شــب اول به 
علت خســتگى خوابم برد. صبح كه بلند شدم، 
اخبار تكميلى رسيد. ويرانى ها زياد بود و با اينكه 
يك نفر كشته  هم زياد است، بيش از 400 نفر از 
هموطنانمان رفته بودند. اين مسئله يكى دو روز 
ذهن مرا مشغول خودش كرده بود. من مى دانم 
چه اتفاقى افتاده و چه بلايى قرار است سر مردم 
بيايد. در نگاه اول مى گويى زلزله آمده اســت و 
عده اى بى خانمان، يتيم و بى بچه شده اند. اما به 
اين فكر كنيد كه چند صد عروســى لغو شد يا 
كســى كه روز صبح زلزله وقت دادگاه داشته تا 
به حقش برسد ولى اين اتفاق نيفتاده است. چند 
صــد نفر فعاليتى را راه انداخته بودند و قرار بوده 
كسب وكارشــان رونق بگيرد و اين مسئله روى 
نداده اســت. ما مردمى  هستيم كه در سختى ها 
پشــت هم هســتيم اما اين همدلى ها زياد ولى 
خيلى كوتاه اســت. قطعاً 6 ماه ديگر در نشريات 
كشور نامى  از كرمانشاه نخواهد بود. من يك آدم 
طبقه متوســطم و پول آن چنانى ندارم ولى دلم 
مى خواســت به نمايندگى از شهرم و زخمى  كه 
خورده ام، حركتى كنــم. اين تصميم ناگهان به 
ذهنم رســيد. خيلى ها مى گويند جشنواره شعر 
فجر چون جشنواره اى دولتى است، اهميتى ندارد 
اما اين حرف ها برايم مهم نبود و اين تنديس را با 
قيمت پايه 2 ميليون تومان براى فروش گذاشتم. 
خيلى از كسانى كه هم قشر خودمان بودند، گفتند 
ما وسعمان نمى رسد كه اين را به تنهايى بخريم. 
شماره حسابى اعلام كردم و چند هزار نفر با هم 
اين تنديــس را خريدند. اين هم خيلى دردناك 
بود كه خيلى از دوستانى كه با هم سلام عليكى 
داشتيم، مرا زدند. گفتند از اين تنديس در خانه ما 
هم هست و در انبارى ما خاك مى خورد، خجالت 
بكــش! تو مجيزگوى انقلاب بــودى و حالا هم 
دارى اين نمايش را اجرا مى كنى. ولى هيچ كدام 
از اين حرف ها برايم مهم نبود. با خودم مى گفتم 
هزار تومان هم جمع شود و پول 2 تا آب معدنى 
تأمين گردد، خوب است. از مردم ممنونم كه به 

من اعتماد كردنــد و تا حالا 34 ميليون و 800 
هزار تومان جمع شــده است. دانشجويى به من 
پيام داد كه من 29 هزار تومان پول توى حسابم 
هســت كه 25 تومنش را واريز مى كنم، خانمى 
 زنجيــر طلايــش را 
خانمى  بود،  فروخته 
 ديگر پول گوشواره اى 
كه براى تولد فرزندش 
خريده بــود را واريز 
حال  كارها  اين  كرد. 
آدم را خوب مى كند؛ 
حالا اصلاً اســمش را 
بگذاريد ريا، شوآف يا 
هرچيزى. يك نفر به 
من پيام داد كه چقدر 
براى تنديس پيشنهاد داشته اى؟ گفتم 2 و نيم 
ميليون. گفت من 3 ميليون مى دهم ولى تنديس 

را در خانه خودت نگه دار. 

 الآن مى خواهيد با اين پول چه كنيد؟ 
رفقاى خبرنگار زيادى دارم كه در منطقه اند. آب، 
چادر و پتو تأمين شده است. با گروهى از بچه هاى 
آتش به اختيار به نام گروه «ذخيره خير» هماهنگ 
شده ام كه آن ها 50 ميليون تومان جمع كرده اند. 
من اين پول را در اختيار آن ها قرار مى دهم. آن ها 
بچه هاى عملياتى ترى هســتند. حالا ما يا منبع 
آب مى خريم چون دام هــا بدون آب مانده اند يا 
دستشــويى و حمام صحرايى درست مى كنيم. 

تصميم با آن هاست. 

 در مقايسه  با زلزله بم فضاى اطلاع رسانى 
تغيير كرده است. اين موضوع چه تأثيرى بر 

وضعيت پس از زلزله داشت؟ 
وســعت زلزله بم هم از نظر كشتار و هم خرابى 
با اين زلزله قابل مقايسه نيست. چون در زلزله 
بم بالاى 30 هزار نفر كشته شدند. آن موقع 
من خودم در بطن ماجرا قرار داشــتم و يك 
بحران زده بودم كه نه فرصت رصد رسانه ها 
را داشــتم و نه رسانه ها وســعت امروز را 

داشتند. 
قبول كنيد كه فضاى سياست زده امروز 
هم آن موقع حاكم نبود. آن موقع شايد 
آسيب هاى بيشترى داشــتيم ولى اين 

حجم از شبكه هاى اجتماعى نبود. 
اين حضور شبكه هاى اجتماعى هم آفت 

دارد و هم حسن. آفتش بحث شايعاتى بود 
كه اتفاق افتاد. خود من در ســالن امام حســن 
مجتبى(ع) كرمانشــاه بودم. كمك هاى مردمى  
با كاميون هاى 18 چرخ مى رســيد، در آنجا دپو 
مى شــد و بعد با وانت بارها به روستاها مى رفت 
و بچه هاى بسيجى، دانشــجو، طلبه و اردوهاى 
جهادى 24 ســاعته زحمت مى كشيدند. خود 
من ويدئويى ديدم كه مى گفت اينجا متعلق به 
يك نهاد نظامى  است كه اجازه انتقال كاميون ها 
را نمى دهد. راننده هاى كاميون ها را دســتگير 
مى كنند و بارشــان را خالى مى كنند و به اسم 
فلان نهاد دولتى به منطقه مى فرســتند! اين 
دروغ مطلق وقتى در جايى از كشور پخش 

مى شود، باعث بى اعتمادى مى گردد. 
در حـالى كه يك عده خودشـــان آتش  
به اختيـــــار و بــدون تظاهــر در حال 
زحمت كشيدن هستند، بيان اين حرف ها 
واقعاً بى انصافى اســت. از آن طرف هم 

اينكه يكى با سگش برود آنجا و بخواهد زنده يابى 
كند، از مضرات فضاى مجازى است. 

 بعد از 13 ســالى كه از زلزله بم گذشته، 
مشكلات شهر حل شده است؟ 

زلزلــه فقط ترك خوردن ديوارها نيســت چون 
روى فرهنــگ و خرده رفتارها هم اثر مى گذارد. 
شــايد در بمِ امروز ويرانه اى وجود نداشته باشد 
اما بيكارى وجود دارد. بزرگ ترين باغ شهر ايران 
به شهرى تبديل شده كه نخلستان هايش خشك 
شده و در آن ها آپارتمان ساخته اند. نسل جديد 
پسازلزلة بم از ارگ، لالايى ها، افسانه ها، قصه ها 
و باورها خبر ندارد. اين ها دســت اهالى فرهنگ 
را مى بوسد. در پسابحران ها مهم ترين چيزى كه 
از بين مى رود، خرده رفتارهاى فرهنگى است. بم 
قبل از زلزله تالار عروسى نداشت. آن قدر خانه ها 
بزرگ بود و صميميت وجود داشت كه همسايه ها 

مى گفتنــد زنانه را در خانه ما بگيريد و مردانه را 
در خانه خودتان. شايد اگر زلزله نبود، تالارهاى 
عروســى 20 سال ديگر در بم ساخته مى شد اما 
امروز اين اتفاق افتاده است. به نظر من، فرهنگ 
و روح و جان مردم بم هنوز ترميم نشده و هنوز 
آسيب هاى روانى و افسردگى در شهر زياد است و 

زخم روى قامت شهر هست. 

 شما خودتان يك فرد فرهنگى هستيد، 
زلزله را هم تجربه كرده ايد و كشور ما هم 
يك كشور زلزله خيز اســت. به نظر شما 
اهل فرهنگ در چنين بحران هايى چه كار 

ويژه اى از دستشان برمى آيد. 
هر چيزى كه با هنر گره بخورد، ماندگار مى شود. 
اگر امروز بخوانى كه زلزله كرمانشاه را لرزاند، يك 
خبر خوانده اى ولى اگر 20 سال بعد بخوانى، يك 
خط از تاريخ را خوانــده اى. ولى اگر بخوانى كه 
در كرمانشــاه زلزله آمد و يك مقام دولتى رفت 
به آنجا و يك گوسفند پيچيد جلوى هواپيماى 
او و يك چوپان گفت تو گوســفند مرا كشته اى، 
يك داســتان خوانده اى. تعريف داستان در نزد 
مدرن ها اين اســت: خواندن خبرى كه هيچ گاه 
كهنه نمى شود. هر وقت يك اتفاق كه در روز اول 
خبر و 20 سال بعد تاريخ است، با هنر گره بخورد، 

ماندگار مى شود. 

 در مورد بم شعرها و آثار هنرى بسيارى 
خلق شــد ولى به نظر مى رسد كه خيلى 

تأثيرگذار نبود. 
بچه هاى هنرمند اصولاً آدم هاى عاطفى هستند و 
عاطفه هم زود گُر مى گيرد. بگذار من قانع نشوم و 
بگويم كه متأسفانه در چنين بحران هايى هميشه 
دچار هيجان شــده ايم. بزرگ تريــن رمان ها و 
فيلم هاى جنگ ما الآن دارد متولد مى شوند چون 
بايد آن هيجان با عقلانيت گره بخورد. بله، شعر 
براى زلزله بم زياد گفته شد ولى چرا آن شعرها 
الآن نيســتند؟ آيا از كل ماجراى بم فقط يك 
كيانوش عيارى بايد يك «بيدار شــو آرزو» را 
بسازد؟ چند نفر از عزيزان هم كه خواسته اند 
بــه بمى ها لطفى كنند، يــك قاچاقچى را 
نشــان داده   اند كه آمده در آنجا گرفتار شده 
و آخرش هم آدم شــده است. اصحاب هنر 
ما مخصوصاً سينما كه برد بيشترى دارد، به 

زحمت  خودشان 
ونك  از  نمى دهند 

پايين تر بيايند. 
زلزله  محوريت  اصلاً 
هيچ، چه اشكالى دارد 
مى سازيم  فيلمى كه 
بم،  در  لوكيشــنش 
كردســتان و زاهدان 
قصه هــاى  باشــد؟ 

سينماى ما همه بايد در شاسى بلند و بلوارهاى 
شــهرك غرب بگذرد؟ 90 درصد سينماى ما از 
تهران بيرون نمى رود و 90 درصد شعر ما هم از 
كافه بيرون نمى رود. ادبياتمان آپارتمانى شده و 
نهايت مردمى نوشتنِ ما اين بوده است كه برويم 
پايين شــهر يك معتاد يا يك خانواده بدبخت را 

نشان بدهيم. اين درد است. 

 يعنى ادبيات و هنر ما با درد هاى اجتماعى 
گره نخورده است؟ 

گره خورده است اما گره هيجانى. همان طورى 

كه ما ســرمان مى خــورد ديوار و ناخــودآگاه 
مى گوييم آخ. مثال بسيارى از واكنش ها همين 
آخ گفتن بوده اســت در صورتى كه اگر الآن يك 
درد در تو ايجاد شــد، بايد ته نشين شود كه به 
يك اثر ماندگار تبديل شود. «فهرست شيندلر» 
اسپيلبرگ ســال ها بعد از كوره هاى آدم سوزى 
ساخته شده اما شــما منطق روايت و فرم آن را 

ببينيد كه چقدر درست است. 

 شايد دليلش اين باشد كه اصلاً مخاطب 
ما به همان واكنش عادت كرده است و همان 

احساسِ صريح تر را مى پسندد. 
اين نوع مينى ماليسمِ حسى نتيجه مصرف گرايى 
است. اگر مصرف گرايى نبود، ما اصلاً هنرى به نام 
گرافيك نداشتيم. يك آلبومى  از خواننده اى امروز 
منتشر مى شود و دانلودش مى تركاند ولى هفته 

بعد خبرى از آن نيست. 
من معتقدم خود ما هنرمندان بد شــده ايم كه 
به اين فكر مى كنيم كــه حرف خودم را بزنم يا 
حرفى بزنم كه بيشتر مد است و لايك بيشترى 
مى گيرد. ما هنرمندان رشــته هاى مختلف مثل 
ميله بارفيكس هستيم. ميله بارفيكس خودش را 
پايين نمى آورد كه شما بتوانيد بارفيكس بزنيد. 

مخاطب بايد خودش را بالا بكشد. 

 شاعر امروز فكر مى كند كه شايد اين گونه 
خوب ديده نشود و مردم او را نشناسند ولى 
كســانى كه خوب بلدند خودشان را نشان 
دهند، سريع تر ديده مى شوند و به همين 

دليل به اين مسائل تن مى دهند. 
بايد به هدف گذارى توجه كنيم. من وتو هم نسليم. 
يادت هســت كــه زمانى كتاب داشــتن رؤياى 
نســل ما بود. من خودم زمانى كه اولين نسخه 
حروفچينى شده  شــعرم را ديدم، از خوشحالى 
خوابم نبرد. الآن طرف يك دوره شاهنامه نخوانده 
اســت، وزن شــعرش هم مى لنگد، 23 سالش 
هســت اما 5 تا كتاب دارد. ادبياتچى هاى ما بايد 

هدف گذارى  خود را مشخص كنند. 
يك وقت من تكليفم مشخص است و مى خواهم 
به اسم ادبيات شوآف كنم. خب! هدفم مشخص 
است؛ بسم االله! مگر خود جناب فردوسى فحش 
نخورد و حق التأليفــش را نخوردند؟ ولى او ماند 
و ديگــران نماندند. مگر در نســل من و تو كم 
بودند شاعرانى كه از 
اين جشــنواره بليت 
مى گرفتنــد تــا به 
آن جشــنواره بروند، 
امروز آن ها كجايند؟ 
بگويم  نمى خواهــم 
ما متر و معيار غزل 
ولى  امروز هســتيم 
تاريخ  ادبيات عيــن 

است و بعضى چيزها را زمان مشخص مى كند. 

 قبول كنيد كه ســاختارهاى فرهنگى 
در اين دوره عوض شــده است. زمانى كه 
مــا از كتاب كيف مى كرديــم، كتاب تنها 
رسانه اى بود كه شعر ما را به گوش مخاطب 
مى رســاند اما امروز شاعرى كه هنوز وزن 
شــعر نياموخته، كانال شعر دارد. پس اين 
دغدغه ها جزئى از تقدير زمانه اوست و شايد 

خود آن شاعر گناه زيادى نداشته باشد. 
ما هميشه يا اهل افراط بوده ايم يا تفريط. 

گفت و گو با شاعرى كه سرو بلورينش را براى زلزله زدگان به فروش گذاشت 

هنرمند امروزحاضر نيست از «ونك» پايين تر برود 

چشم به راهى

تو بيايى
 قيصر امين پور  

بى تو اينجا همه در حبس ابد تبعيدند
سال ها، هجرى و شمسى، همه بى خورشيدند

از همان لحظه كه از چشم يقين افتادند
چشم هاى نگران، آينه ترديدند

نشد از سايه خود هم بگريزند دمى 
هر چه بيهوده به گرد خودشان چرخيدند
چون به جز سايه نديدند كسى در پى خود

همه از ديدن تنهايى خود ترسيدند
غرق درياى تو بودند ولى ماهى وار
باز هم نام و نشان تو زهم پرسيدند

در پى دوست، همه جاى جهان را گشتند
كس نديدند در آيينه، به خود خنديدند

سير تقويم جلالى به جمال تو خوش است
فصل ها را همه با فاصله ات سنجيدند

تو بيايى همه ثانيه ها، ساعت ها 
از همين روز، همين لحظه، همين دم، عيدند

 يك بام و دو هوا 
در ادبيات امروز 
 كامران پارسى نژاد  

در بررســى عملكــرد نهادهــا، بنيادها، ســازمان ها، مراكــز ادبى و 
پژوهشكده هاى دولتى و نيمه دولتى كه سهم زيادى از بودجه هاى كلان 
دولتى را در اختيار دارند، مشخص مى شود كه برخى از مراكز مذكور يا 
سياست يك بام و دو هوا را پيشه كرده اند و يا وقتى كه دست در جيب 
مى كنند، در كمال ناباورى درمى يابند كه بودجه اختصاص يافته به آن ها 

گم شده است. 
اگر مسير حركت مراكز ادبى معتبر دولتى و نيمه دولتى را از طريق علم 
روش شناسى و با به كارگيرى ساده عناصرى چون متغيرهاى وابسته و 
غيروابسته واكاوى كنيم و نتيجه يك سال فعاليت چشمگير اين مراكز در 
ايجاد جريان سازى سالم در وادى ادبيات و هنر كشور، توليد آثار فاخر، 
جهانى كردن هنر ايرانى- اسلامى و... را دنبال نماييم، مشخص مى شود 
كه بودجه هاى كلان اختصاص يافته به مراكز مذكور عملاً از ميان رفته و 
همچنان وضعيت ادبيات و هنر كشور در شرايط بحرانى است. نبود يك 
مركز نظارتى قدرتمند كه قادر باشد مراكز يادشده را نقد كند و چرايى 
تمامى ناكارآمدى هاى آن ها را دريابد، شايد بزرگ ترين نقيصه موجود در 
اين شرايط باشد. متأسفانه به دليل بى ارزش دانستن دنياى ادبيات و هنر 

در كشور، وجود چنين مركزى هيچ گاه محقق نمى شود. 
در بررسى موشكافانه فعاليت مراكز ادبى مشخص مى شود كه برخى از 
آن ها سياست يك بام و دو هوا را پيش گرفته اند؛ از سويى بودجه هاى 
دولتى را در اختيار دارند و از سويى ديگر در مسيرى پنهانى و گنگ قدم 
برمى دارند كه شــايد به تركستان ختم شود. برخى مراكز نيز در كمال 
ناباورى حتى قادر نيستند حق التأليف ناچيز مؤلفان و هنرمندان خود را 
پرداخت كنند، آن چنان كه سال ها و سال ها مى گذرد و اين مراكز بدون 
هيچ گونه استدلال منطقى اعلام مى كنند كه توانايى پرداخت حق الزحمه 

مؤلفان را ندارند. 
در تمام دنيا ادبيات و هنر از جايگاه ويژه اى برخوردار اســت زيرا آن ها 
مى دانند ادبيــات و هنر چقــدر در ايجاد امنيت ملى، قوام ســاختار 
ســالم اجتماعى و فرهنگ سازى اهميت دارد. كشــور امارات كه هيچ 
سابقه اى در اين وادى ندارد، چند سالى است كه به جذب نويسندگان 
عرب زبان پرداختــه و از اين رهگذر معدود نويســندگان ايرانى كه به 
زبان عربى مسلطند را با پهن كردن فرش قرمز، اهداى جوايز، پرداخت 
حق الزحمه هاى كلان، ســفرهاى خارجى و... مجذوب خود كرده است. 
در چنين شرايطى برخى مراكز ادبى براى پرُكردن بيلان كار خود اقدام 
به برگزارى نشست هاى ادبى بى خاصيتى مى كنند كه مدعى ايجاد يك 
تحول بزرگ انقلابى اســت. آن ها از جمع كثيــرى از اهل قلم دعوت 
مى كنند و وعده ها مى دهند اما در عمل همه چيز به همان نشست ختم 
مى شود و با اين كار مى خواهند ناكارآمدى خود را پنهان سازند. در چنين 
شرايطى اميدى نيست كه وضعيت ادبيات كشور رو به بهبود برود زيرا 
بعد از سال ها نقد و بررسى مكررِ عملكرد مراكز ادبى، حداقل تغيير بسيار 

كوچكى بايد رخ مى داد.

آنچه مى خوانيد

يك نفر به من پيام داد كه چقدر 
براى تنديس پيشنهاد داشته اى؟ 
گفتــم 2 و نيم ميليون. گفت من 
3 ميليون مى دهم ولى تنديس را 

در خانه خودت نگه دار 

بـــــــرش

يك اتفاق كــه در روز اول خبر و 
20 سال بعد تاريخ است، با هنر 

گره بخورد، ماندگار مى شود

پنجشنبه   2   آذر  1396
 4   ربيع الاول 1439 23   نوامبر2017  سال سى ام  شماره 8554 

در كرمانشــاه زلزله آمد و يك مقام دولتى رفت 
 ميليون مى دهم ولى تنديس 

الآن مى خواهيد با اين پول چه كنيد؟ 
رفقاى خبرنگار زيادى دارم كه در منطقه اند. آب، 
چادر و پتو تأمين شده است. با گروهى از بچه هاى 
آتش به اختيار به نام گروه «ذخيره خير» هماهنگ 
 ميليون تومان جمع كرده اند. 
من اين پول را در اختيار آن ها قرار مى دهم. آن ها 
بچه هاى عملياتى ترى هســتند. حالا ما يا منبع 
آب مى خريم چون دام هــا بدون آب مانده اند يا 
دستشــويى و حمام صحرايى درست مى كنيم. 

در مقايسه  با زلزله بم فضاى اطلاع رسانى 
تغيير كرده است. اين موضوع چه تأثيرى بر 

وســعت زلزله بم هم از نظر كشتار و هم خرابى 
با اين زلزله قابل مقايسه نيست. چون در زلزله 
 هزار نفر كشته شدند. آن موقع 
من خودم در بطن ماجرا قرار داشــتم و يك 
بحران زده بودم كه نه فرصت رصد رسانه ها 
را داشــتم و نه رسانه ها وســعت امروز را 

قبول كنيد كه فضاى سياست زده امروز 
هم آن موقع حاكم نبود. آن موقع شايد 
آسيب هاى بيشترى داشــتيم ولى اين 

حجم از شبكه هاى اجتماعى نبود. 
اين حضور شبكه هاى اجتماعى هم آفت 

دارد و هم حسن. آفتش بحث شايعاتى بود 
كه اتفاق افتاد. خود من در ســالن امام حســن 
مجتبى(ع) كرمانشــاه بودم. كمك هاى مردمى  
 چرخ مى رســيد، در آنجا دپو 
مى شــد و بعد با وانت بارها به روستاها مى رفت 
و بچه هاى بسيجى، دانشــجو، طلبه و اردوهاى 
 ســاعته زحمت مى كشيدند. خود 
من ويدئويى ديدم كه مى گفت اينجا متعلق به 
يك نهاد نظامى  است كه اجازه انتقال كاميون ها 
را نمى دهد. راننده هاى كاميون ها را دســتگير 
مى كنند و بارشــان را خالى مى كنند و به اسم 
فلان نهاد دولتى به منطقه مى فرســتند! اين 
دروغ مطلق وقتى در جايى از كشور پخش 

مى شود، باعث بى اعتمادى مى گردد. 
در حـالى كه يك عده خودشـــان آتش  
به اختيـــــار و بــدون تظاهــر در حال 
زحمت كشيدن هستند، بيان اين حرف ها 
واقعاً بى انصافى اســت. از آن طرف هم 

در كرمانشــاه زلزله آمد و يك مقام دولتى رفت 
به آنجا و يك گوسفند پيچيد جلوى هواپيماى 
او و يك چوپان گفت تو گوســفند مرا كشته اى، 
يك داســتان خوانده اى. تعريف داستان در نزد 
مدرن ها اين اســت: خواندن خبرى كه هيچ گاه 
كهنه نمى شود. هر وقت يك اتفاق كه در روز اول 
خبر و 20 سال بعد تاريخ است، با هنر گره بخورد، 

ماندگار مى شود. 

در مورد بم شعرها و آثار هنرى بسيارى 
خلق شــد ولى به نظر مى رسد كه خيلى 

تأثيرگذار نبود. 
بچه هاى هنرمند اصولاً آدم هاى عاطفى هستند و 
عاطفه هم زود گُر مى گيرد. بگذار من قانع نشوم و 
بگويم كه متأسفانه در چنين بحران هايى هميشه 
دچار هيجان شــده ايم. بزرگ تريــن رمان ها و 
فيلم هاى جنگ ما الآن دارد متولد مى شوند چون 
بايد آن هيجان با عقلانيت گره بخورد. بله، شعر 
براى زلزله بم زياد گفته شد ولى چرا آن شعرها 
الآن نيســتند؟ آيا از كل ماجراى بم فقط يك 
كيانوش عيارى بايد يك «بيدار شــو آرزو» را 
بسازد؟ چند نفر از عزيزان هم كه خواسته اند 
بــه بمى ها لطفى كنند، يــك قاچاقچى را 

نشــان داده
و آخرش هم آدم شــده است. اصحاب هنر 
ما مخصوصاً سينما كه برد بيشترى دارد، به 

زحمت  خودشان 
ونك  از  نمى دهند 

پايين تر بيايند. 
زلزله  محوريت  اصلاً 
هيچ، چه اشكالى دارد 
مى سازيم  فيلمى كه 
بم،  در  لوكيشــنش 
كردســتان و زاهدان 
قصه هــاى  باشــد؟ 

سينماى ما همه بايد در شاسى بلند و بلوارهاى 
شــهرك غرب بگذرد؟ 
تهران بيرون نمى رود و 

كافه بيرون نمى رود. ادبياتمان آپارتمانى شده و 
نهايت مردمى نوشتنِ ما اين بوده است كه برويم 
پايين شــهر يك معتاد يا يك خانواده بدبخت را 

نشان بدهيم. اين درد است. 

يعنى ادبيات و هنر ما با درد هاى اجتماعى 
گره نخورده است؟ 

گره خورده است اما گره هيجانى. همان طورى 

الآن مى خواهيد با اين پول چه كنيد؟ 
رفقاى خبرنگار زيادى دارم كه در منطقه اند. آب، 
چادر و پتو تأمين شده است. با گروهى از بچه هاى 
آتش به اختيار به نام گروه «ذخيره خير» هماهنگ 
 ميليون تومان جمع كرده اند. 
من اين پول را در اختيار آن ها قرار مى دهم. آن ها 
بچه هاى عملياتى ترى هســتند. حالا ما يا منبع 
آب مى خريم چون دام هــا بدون آب مانده اند يا 
دستشــويى و حمام صحرايى درست مى كنيم. 

در مقايسه  با زلزله بم فضاى اطلاع رسانى 
تغيير كرده است. اين موضوع چه تأثيرى بر 

وســعت زلزله بم هم از نظر كشتار و هم خرابى 
با اين زلزله قابل مقايسه نيست. چون در زلزله 
 هزار نفر كشته شدند. آن موقع 
من خودم در بطن ماجرا قرار داشــتم و يك 
بحران زده بودم كه نه فرصت رصد رسانه ها 
را داشــتم و نه رسانه ها وســعت امروز را 

قبول كنيد كه فضاى سياست زده امروز 
هم آن موقع حاكم نبود. آن موقع شايد 
آسيب هاى بيشترى داشــتيم ولى اين 

اين حضور شبكه هاى اجتماعى هم آفت 
دارد و هم حسن. آفتش بحث شايعاتى بود 

كه اتفاق افتاد. خود من در ســالن امام حســن 
مجتبى(ع) كرمانشــاه بودم. كمك هاى مردمى  
 چرخ مى رســيد، در آنجا دپو 
مى شــد و بعد با وانت بارها به روستاها مى رفت 
و بچه هاى بسيجى، دانشــجو، طلبه و اردوهاى 
 ســاعته زحمت مى كشيدند. خود 
من ويدئويى ديدم كه مى گفت اينجا متعلق به 
يك نهاد نظامى  است كه اجازه انتقال كاميون ها 
را نمى دهد. راننده هاى كاميون ها را دســتگير 
مى كنند و بارشــان را خالى مى كنند و به اسم 
فلان نهاد دولتى به منطقه مى فرســتند! اين 
دروغ مطلق وقتى در جايى از كشور پخش 

در حـالى كه يك عده خودشـــان آتش  
به اختيـــــار و بــدون تظاهــر در حال 
زحمت كشيدن هستند، بيان اين حرف ها 
واقعاً بى انصافى اســت. از آن طرف هم 

در كرمانشــاه زلزله آمد و يك مقام دولتى رفت 
به آنجا و يك گوسفند پيچيد جلوى هواپيماى 
او و يك چوپان گفت تو گوســفند مرا كشته اى، 
يك داســتان خوانده اى. تعريف داستان در نزد 
مدرن ها اين اســت: خواندن خبرى كه هيچ گاه 
كهنه نمى شود. هر وقت يك اتفاق كه در روز اول 

خبر و 
ماندگار مى شود. 

خلق شــد ولى به نظر مى رسد كه خيلى 
تأثيرگذار نبود. 

بچه هاى هنرمند اصولاً آدم هاى عاطفى هستند و 
عاطفه هم زود گُر مى گيرد. بگذار من قانع نشوم و 
بگويم كه متأسفانه در چنين بحران هايى هميشه 
دچار هيجان شــده ايم. بزرگ تريــن رمان ها و 
فيلم هاى جنگ ما الآن دارد متولد مى شوند چون 
بايد آن هيجان با عقلانيت گره بخورد. بله، شعر 
براى زلزله بم زياد گفته شد ولى چرا آن شعرها 
الآن نيســتند؟ آيا از كل ماجراى بم فقط يك 

ونك  از  نمى دهند 
پايين تر بيايند. 

زلزله  محوريت  اصلاً 
هيچ، چه اشكالى دارد 
مى سازيم  فيلمى كه 
بم،  در  لوكيشــنش 
كردســتان و زاهدان 
قصه هــاى  باشــد؟ 

سينماى ما همه بايد در شاسى بلند و بلوارهاى 
شــهرك غرب بگذرد؟ 
تهران بيرون نمى رود و 

كافه بيرون نمى رود. ادبياتمان آپارتمانى شده و 
نهايت مردمى نوشتنِ ما اين بوده است كه برويم 
پايين شــهر يك معتاد يا يك خانواده بدبخت را 

نشان بدهيم. اين درد است. 

گره نخورده است؟ 
گره خورده است اما گره هيجانى. همان طورى 

فرهنگ: نائب رئيس اتحاديه مؤسسات غيرانتفاعى و غيردولتى معتقد است: قيمت 
تمام شده دانشجوى كارشناسى ارشد در دانشگاه هاى دولتى به طور متوسط سالانه 
13 ميليون تومان اســت اما در نوبت دوم و پرديس، يك دانشجوى ارشد به طور 
متوسط در طول تحصيل 8 ميليون تومان شهريه مى دهد و اين براى دانشگاه هاى 
دولتى ضرر است. حسين طيرانى در گفت وگو با خبرنگار ما ضمن گلايه از افزايش 
پذيرش در نوبت دوم و پرديس در دانشگاه هاى دولتى و ورشكستگى دانشگاه هاى 
غيرانتفاعى، افزود: دانشگاه هاى دولتى از مسير پذيرش دانشجوى شهريه اى پول 

نقد مى گيرند و دلشان خوش است. 
او بــا بيــان اينكه حمايت از مؤسســات آموزش عالى غيرانتفاعــى و غيردولتى 
نشان دهنده توجه به اصل 44 قانون اساسى و رشد بخش خصوصى است، گفت: 
بهتر است دانشگاه هاى غيردولتى با پولى كه از دانشجويان مى گيرند، برايشان هزينه 
كنند نه اينكه از امكانات دولتى براى دانشجويانى كه جزو رتبه هاى بالاى كنكور 

نبودند، هزينه شود. 

دانشگاه

ضرر دانشگاه هاى دولتى 
از دانشجوى پولى 

فرهنگ: مسئول دفتر شعر جامعه ايمانى مشعر از برگزارى سومين كنگره فصلى 
شعر كوتاه با موضوع شعر فاطمى خبر داد.

يوسف رحيمى با اعلام اين خبر گفت: اين كنگره به صورت مجازى و در دو قالب 
دوبيتى و رباعى برگزار مى شــود. فصل سوم اين كنگره به شعر فاطمى مى پردازد 
و شــاعران گرامى مى تواننــد آثار خود را با موضوعــات «خطبه فدكيه حضرت 
فاطمه(س)»، «حماسه فاطمى در دفاع از امامت و ولايت»، «مدح و مرثيه فاطمى 

(با نگاه شكوهمند به مرثيه)»، «سيره و سبك زندگى فاطمى» ارسال نمايند.
وى گفت: آثارى كه قبلاً منتشر شده و يا در ساير كنگره ها برگزيده شده باشند، به 
مرحله داورى نهايى راه نخواهند يافت. همچنين تنها آثارى كه به زبان معيار سروده 

شده باشند، مورد بررسى قرار مى گيرند.
شركت كنندگان مى توانند آثارشان را تا 30 آذرماه در روبات تلگرام كنگره فصلى 
به نشانى https://t.me/Shereheyat_bot ثبت كنند. ضمن اينكه طبق روال 

كنگره هاى مجازى، مهلت دريافت آثار قابل تمديد نيست.

ادبيات

برگزارى سومين 
كنگره فصلى شعر كوتاه 

خرده روايت ها



فارس: حسن وارسته، نویسنده سریال »افسانه هزار پایان«، گفت: ایده هایی را از 
نسخه قبلی»شکرآباد« به »افسانه هزار پایان« آوردم. از ساختار یک بعُدی و تخت 
»شکر آباد« فاصله گرفتیم. در »شکر آباد« قصه ها ساده بودند اما من دوست داشتم 
قصه ها با شخصیت هایی چندلایه بیان شوند و بیشتر شخصیت پردازی داشته باشد 
تا تیپ پردازی. در شــرایطی که اغلب کمدی های تلویزیونی اجتماعی هستند، ما 
سعی کردیم کمدی متفاوتی را به مخاطب عرضه کنیم که تا به حال آن را ندیده 
است. سعی کردیم به سمت فانتزی برویم که تا به حال در تلویزیون تجربه نشده 
است. وارســته که علاوه بر نویسندگی این سریال یکی از نقش های اصلی را هم 
بر عهده دارد،  گفت: من در گذشــته بازیگری می کردم  اما در این ســریال ایفاگر 
یکی از نقش ها هستم. عماد مستنسخی شخصیت پدر خانواده است که شغل او 
صحافی کتاب های قدیمی اســت و طی ماجرایی تبعید می شود و فرزندانش به 
دســت گلاب خانم می افتند. خودم فکر می کنم که قصه تا حدی شبیه به الگوی 

»جومونگ« است که پدر گمشده پیدا می شود. 

تلویزیون

شباهت »افسانه هزار 
پایان« به »جومونگ« 

مهر: دبیر سی و ششــمین جشــنواره ملی فیلم فجر اعلام کرد که آثار انیمیشن 
سینمایی راه یافته به بخش رقابتی جشنواره در همه رشته هایی که شامل انیمیشن  

می گردد، داوری می شوند. 
ابراهیم داروغه زاده با اشاره به چگونگی انتخاب آثار انیمیشن سینمایی در این دوره 
از جشنواره، گفت: بر اساس آیین نامه جشنواره، انیمیشن های سینمایی نیز مانند 
دیگر آثار می توانســتند برای حضور در این دوره از جشنواره اقدام کنند. این آثار 
نیز مانند دیگر متقاضیان حضور در جشنواره، در صورت انتخاب مورد داوری قرار 
می گیرند. دبیر سی و ششمین جشنواره ملی فیلم فجر تأکید کرد: بخش مجزایی 
برای حضور آثار انیمیشن در جشنواره در نظر گرفته نشده است و هیئت انتخاب 
نیز با همان معیارهایی که آثار ســینمایی دیگر را بررسی و انتخاب می کنند، آثار 
انیمیشن را مورد بررسی قرار می دهند. آثار انیمیشن سینمایی که به این دوره راه 
پیدا می کنند، در همه رشته هایی که شامل آثار انیمیشن می شود، در کنار دیگر 

آثار سینمایی مورد داوری قرار می گیرند.

سینما

داوری آثار انیمیشن در 
همه رشته های جشنواره 
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هــنر

ورود مظاهر مدرنیته باعث نشده است که از تفکر 
کلاسیکمان دست بکشــیم. در همان صفحات 
اینســتاگرام ورق بزن و ببیــن چقدر فال بینی، 
رمالی و کف بینی وجود دارد. پوسته عوض شده 
اما تفکر همان است البته من نگران نیستم. بله، 
آن ساختار عرضه عوض شده است و چه بسا فردا 
زیرساختی طراحی شــود که یک روبات اشکال 
وزنی تو را بگیرد. می گویند  فینال جام جهانی در 
سال 2050 بین تیمی  از آدم ها و روبات ها برگزار 
می شود. این نگران کننده نیست چون شعر تنها 
هنری است که هنوز چینی اش وارد نشده است. 
بقیه هنرها یا اصولاً وارداتی هستند یا وارداتی شان 

است.  وارد شده  هم 
جوانی  کــه  همین 
و  ادبیات  کند  حس 
شــعر ارزش است و 
به اعتبار این ارزش، 
می شود  ارزشــمند 
لایــک می خورد،  و 
موضوعی  خــودش 
باارزش است. قضاوت 
او  اینکــه آیا  درباره 
ماناست یا نه، باید به 

تاریخ واگذار شــود. ممکن است این جوان فعال 
در ادبیــات بعداً به خــودش در آینه نگاه کند و 
بگوید امشب هم 4 تا تصویر از شعر فلانی را بالا 
پایین کردی و هزار تا لایک خوردی، فرداشــب 
چه؟ اینکه چند درصد ممکن است این تلنگر را 

بخورند، معلوم نیست. 

 شــاید محل اصلی نزاع این باشــد که 
چالش نسل جدید، معاصربودن و در لحظه 
مطرح شدن اســت اما شما دارید از نگاهی 
حرف می زنید که کاملاً رو به آینده اســت. 
این نگاه را چگونه می توان برای نسل جدید 

توضیح داد؟ 
من معتقدم حرف های مهم جهان زده شده است. 
تو خودت داری غزل می نویســی. اگر غزلی از تو 
را جلوی شــفیعی کدکنی -که درود خدا بر او- 
بگذارند و شفیعی کدکنی بگوید این غزل یا مال 
سعدی است یا مال آرش شفاعی، این پیشرفت 

است یا بازگشتی به 800 سال پیش؟ در  هالیوود 
فیلم »آواتار« ساخته شد که کارگردان آن دنیایی 
ساخته بود، موجوداتی زنده خلق کرده بود و برای 
آن ها نیازهایی تعریف کــرده بود و به آن نیازها 
پاسخ داده بود. شبی که این فیلم اسکار گرفت، 
با خودم گفتم ســال دیگر اسکار به چه فیلمی 
 می خواهد جایزه بدهد؟ دیگــر نوآوری تا کجا؟ 
سال بعد اسکار به »آرتیست« رسید که فیلمی 
 است سیاه و سفید، بدون موزیک و بدون دیالوگ! 

بشر دارد به گذشته برمی گردد. 
دانشــجویان هنــر ما چــرا گیوه می پوشــند؟ 
دخترانشــان چرا دامن های گیلانی می پوشند؟ 
دقیقه 90  چــرا گل 
یــک گالری فشــن 
بــا  بایــد مانتویــی 
خوشنویسی  طراحی 
ایرانی  و کاشــی های 
هم  شعر  در  باشــد؟ 
نسل  اســت.  همین 
امروز بســیار باهوش 
است و من معتقدم که 
خوبی  بسیار  شاعران 
در آینــده خواهیــم 
داشت زیرا این نسل به شدت اهل تشخیص است 
و همین فضای مجازی هم به این نســل کمک 

کرده است. 
ما مدیر مدرسه مان را در خیابان می دیدیم، فرار 
می کردیم امــا الآن یک نوجوان 17 ســاله زیر 
صفحه رئیس جمهور می نویسد این چه وضعش 
اســت؟ این نسل مطالبه گر و منتقد است و این 
مطالبه گری در هنر هم اتفاق می افتد. با خودش 
می گوید این قله را حسین منزوی زده است و من 
می خواهم یک پله بالاتر بروم. اینکه می تواند یا نه، 
یک بحث آکادمیک اســت ولی من معتقدم این 
نسل اگر در مسیر درست بیفتند، همگی، قله های 
ادبیات و علم می شــوند و اگر نه، همه آل کاپون 

می شوند! 

 مســـئولیت این درست هدایت شدن با 
کیست؟ 

وراثت، آموزش و محیط. یک نفر ادبیات را دوست 

نــدارد، هیچ ایرادی ندارد ولی باید یک لوله کش 
خوب یا کابینت ساز فوق ا لعاده بشود. در هر کاری 
باید بهترین بود. آموزش هم مهم است. از شهری 
که یک جلسه شعر یا یک کتابخانه با 50 کتاب 
ادبی خوب ندارد، نباید توقع داشــت که شــاعر 
خوبی بیرون بیاید. ادبیات و محیط هم به شدت 
ارتباط تنگاتنگی با یکدیگر دارند. اســتان های 
مرزی ما را در نظر بگیر! چرا این شهرها قصه ها، 
لالایی ها، افســانه ها، رقص ها و آیین های زیادی 
دارند؟ همه این ها قابل بررســی است که چرا در 
روسیه بلشویکی داستان نویسی رشد می کند یا 
چرا لهستان ســینمای مؤلف دارد و در مقابل، 
چرا دوبی و امارات رفاه زده شعر و سینما ندارند؟ 
کشــورها و مناطقی که هنرمندانش از یک رنج 
جغرافیایی بیرون آمده انــد، معمولاً هنرمندان 
استخوان دارتری دارند. این همه شاعر و هنرمند 
در تهران هســتند، کدامشان تهرانی اند؟ در آثار 
همه آن ها تأثیر آن محیــط و رنج را می بینید. 
کتاب منوچهر آتشی را باز می کنی، هُرم جنوب 
تــوی صورتت می زنــد یا با میرشــکاک حرف 
می زنی، دزفول مجسم رو به رویت هست. در دنیا 

نیز همین گونه است. از رفاه هنر درنمی آید. 

 به نظر من، شیوه روایت و تجسم هنر به 
عقلانیت نیاز دارد. در طول تاریخ ایران یک 
هیجان ناشی از عرفان در وجود ما نهادینه 
شده که باعث شده نتوانیم به آن عقلانیتی 

که نیاز هنر است، دست یابیم. 
اینکه می گویم درد، لزوماً به معنی این نیست که 
هنرمند نباید زندگی خوبی داشته باشد. قصه از 
جایی شروع شد که ادبیات و عرفان ما از دوره ای 

با هم یک رشــته شــدند در حالی که در 
غرب این چنین نیســت. آموزه های 

عرفانی ما از رسانه شعر بیان شد 
و هنوز یک عده فکر می کنند 
برای شــعرگفتن به شــمع و 
گل و خلوت نیاز داریم. هنر از 

لحظة جرقة تولید تا رسیدن به 
مخاطب یک روند دارد که جهان 

آن را حــل کرده اســت اما ما هنوز به 
آن نرسیده ایم. در جهان اگر تو به مرحله ای 

برسی که حرفت حرف باشد، دیگر دغدغه چاپ و 
حق التألیف و اینکه ناشر چقدر چاپ کرد و چقدر 
فروخت یا ناشر کتاب مرا اینجای قفسه گذاشت یا 

آنجا، نداری. 
درست است که شعر 
و ادبیــات پرنــده ای 
اســت که روی شانه 
ولی  می نشیند  شاعر 
برای اینکه شعر شاعر 
به دست مردم برسد، 
زیرساخت هایی  باید 
داشته  وجود  منطقی 

باشــند که رســیدن به آن ها به پول نیاز دارد. 
مرتضی مردیها در کتاب »درباره عقل« می گوید 
بســیاری از بدبختی های جامعه مــا از آنجایی 
شروع شد که جنون با خون هم قافیه شد و عقل 
موجودی مذموم شناخته شد. شعر عین ریاضی، 

فیزیک و تنیــس تمرین می خواهد. 
تولید شــعر یک روند اســت و 

در وقت به دســت مخاطب 
رسیدنش هم یک 

روند. یک فیلم 
اکــران  گل 

دارد یا یک ســریال گل پخش شب دارد. شعر و 
رمان نیز همین گونه اســت. ما به بحث اقتصادی 
هنر توجه نداریم و دلیلش این اســت که همدل 
نیستیم. خانه های سینما، تئاتر و موسیقی داریم 

اما در شعر یک مدیریت واحد و سندیکا نداریم. 

 شــاید بخش زیادی از این مشکلات به 
کم تحرکی مســئولان دولتی برگردد. فکر 
به همان  باید  این وضعیــت  نمی کنید در 
آتش به اختیارها و مردم دردمندِ اهل فرهنگ 

امید داشت؟ 
من با یکی از همین دوستانی که می گویی، آشنا 
هستم. عکاسی است که وقتی به روستا می رود، 
اعلام می کند کتاب هایتان را بدهید تا به بچه های 
روســتا بدهم. ولی آیا نوجوانی که کفش پایش 
نیست، برق ندارد و گرسنه است، به مطالعه فکر 
می کند؟ خیلی وقت است که سبد کالای زندگی 
ما کوچک شــده و در کوچک شــدن آن اولین 
چیزی که حذف می شود، کالای فرهنگی است. 
مسئله اینجاســت که 90 درصد ما هنرمندان با 
90 درصد مسئولان هنر و فرهنگ زبان مشترک 

نداریم. 
ما تخصص داریم و آن ها پول. اما چاره چیست؟ 
دوره، دوره ارتباطات است. من مقاله ای می خواندم 
که نوشــته بود اگر 15 روز به صــورت مطلق از 
اینترنت جدا بیفتی، یک نسل عقب افتاده  هستی. 
همه امروز گوشی هوشمند دارند. مهم این است 
که من اگر احساس وظیفه کردم که باید یک نکته 
و یک حرف را بیان کنم، بیان کنم و پایش بایستم. 
ممکن است به خاطر نقد رفتار نادرست فلان مدیر 
چوب هم بخورم ولی برای آگاهی مردم این چوب 
را به جان بخرم. من آدم ساختارشکنی نیستم ولی 
در صفحه اجتماعی ام 
بــد  فحش خــورم 
نیســت. چــون که 
می گویم  خــودم  با 
کن  فکــر  حامــد! 
پســت  آخرین  این 
توســت. این نســل 
دارد به سمت آگاهی 
اعتراض  و  مــی رود 
درســت را یاد گرفته اســت. اعتراض مدنی نه از 
جنس شیشه شکستن و صندلی ورزشگاه را از جا 
درآوردن. مسئولانمان هم که...، ما می گوییم 
ولی امیدوارم بفهمند که بیشتر حواسشان به 
مردم باشد و بفهمند که والله فرهنگ 

هم یک تخصص است.

بـــــــرش

نسل امروز بسیار باهوش است 
و من معتقدم که شاعران بسیار 
خوبی در آینده خواهیم داشــت 
زیــرا این نســل به شــدت اهل 

تشخیص است 

آخر هفته با تلویزیون

هیچکاک به تلویزیون می آید 
هنر: فیلم های سینمایی و تلویزیونی و انیمیشن »شمال از شمال  غربی«، 
»تا مدار ده درجه«، »خواب های دنباله دار«، »بال های خوشبختی«، »کنار 
هم«، »مراقب«، »شاخ به شــاخ«، »هویت پنهان 2«، »خروس جنگی« 
»زودیاک چینی«، »ادی عقاب آســمان ها« و... امروز و فردا از شبکه های 

سیما روی آنتن می روند. 

 شبکه یک 

فیلم سینمایی »شــمال از شمال  غربی« به کارگردانی آلفرد هیچکاک، 
امشــب ساعت 22:15 از شبکه یک سیما پخش خواهد شد.  همچنین 
فیلم تلویزیونی »تا مدار ده درجه« ساخته مهرداد خوشبخت، فردا ساعت 
16 از این شبکه پخش خواهد شد. در این فیلم داریوش فرهنگ، حسن 

جوهرچی و محمود عزیزی هنرنمایی کرده اند. 

 شبکه 2 
فیلم ســینمایی »خواب های دنباله دار« به کارگردانی پوران درخشنده، 
امشــب 23:30 و فیلم تلویزیونی »بال های خوشبختی« اثری از بهروز 
شعیبی، فردا ســاعت 8 از شبکه 2 سیما پخش خواهند شد. همچنین 
فیلم های ســینمایی »کنار هم« به کارگردانی آرتور لاندن، فردا ساعت 
17:30 و »مراقب« ساخته اسکات فرانک، ساعت 23 از این شبکه روی 

آنتن خواهند رفت. 

 شبکه 3 
فیلم تلویزیونی »شاخ به شاخ« اثری از سعید آقاخانی، امروز ساعت 10 و 
فیلم ســینمایی »هویت پنهان 2« به کارگردانی تیل اندمن، ساعت 15 
از شبکه 3 سیما پخش خواهند شد. همچنین فیلم سینمایی »خروس 
جنگی« ســاخته سیدمسعود اطیابی، فردا ساعت 10 به روی آنتن  این 

شبکه می رود. 
فیلم ســینمایی »زودیاک چینی« به کارگردانی جکی چان نیز ساعت 
14:30 از شبکه 3 سیما پخش می شود. ضمناً فیلم سینمایی »ادی عقاب 
آسمان ها« اثری از دیکستر فلیتچر، فردا ساعت 19:30 از این شبکه روی 

آنتن می رود. 

 شبکه 4 
فیلم ســینمایی »گرگ قرمز« به کارگردانی اگنتا فاگرستروم اولسون، 
امشب ساعت 20:30 از شبکه 4 سیما روی آنتن می رود. همچنین فیلم 
ســینمایی »پیشگویی های مرد شاپرکی« ساخته مارک پلینگتون، فردا 

ساعت 21:30 از این شبکه پخش خواهد شد. 

 شبکه 5 
فیلم های سینمایی »غرب غارتگر« به کارگردانی جک پالترو، امروز ساعت 
13:30 و »نیکلا کوچولو« ســاخته لورنت تیرارد، فردا ساعت 8 از شبکه 
5 پخش می شــوند. همچنین فیلم سینمایی »ای رفیق« به کارگردانی 
آبشیک ژین، فردا ســاعت 13:30 از این شبکه روی آنتن خواهد رفت. 
فیلم سینمایی »ویروس« ساخته دانته لم نیز فردا ساعت 20:30 از شبکه 

5 پخش می شود. 

 شبکه نمایش 
فیلم های ســینمایی و تلویزیونی »ببر خیزان، اژدهای نهان«، »ســنگ 
ســیاه« و »فــراری« امروز به ترتیــب در ســاعت های 11، 17 و 21 و 
فیلم های سینمایی و تلویزیونی »آدم برفی ها«، »رودخانه زندگی«، »اسم 
من خان« و »توهم« فردا به ترتیب در ســاعت های 11، 15، 17 و 21 از 

شبکه نمایش پخش می شوند. 

 شبکه افق 
فیلم ســینمایی »جوخه« به کارگردانی الیور استون، فردا ساعت 10 از 
شبکه افق پخش خواهد شد. همچنین فیلم سینمایی »دست شیطان« 
ساخته حسین زندباف، فردا ساعت 18:30 از این شبکه روی آنتن خواهد 

رفت.

بـــــــرش

90 درصد ســینمای ما از تهران 
بیرون نمی رود و 90 درصد شعر 

ما هم از کافه بیرون نمی رود 
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خط بين الملل

انتقام هولناك راننده تاكسى از همسرش 
خبرگزارى ها: يك راننده تاكسى كه به خاطراختلاف هاى شديد خانوادگى، در 
جنونى هولناك دو فرزند خردسالش را در خواب به آتش كشيد.  اين مرد پس از 
يك سال محاكمه به حبس ابد محكوم شد.«ادريس محمد» 47 ساله كه همراه 
خانواده اش در شهر «بيرمنگام» زندگى مى كرد پدر دختروپسرى خردسال بود كه 
شب جنايت پس از به خواب رفتن همسر و فرزندانش، آن ها را با ريختن بنزين به 
آتش كشــيد و فرار كرد. دقايقى پس از آتش سوزى، زن جوان و فرزندانش كه 
از ميان شعله هاى سركش آتش بيرون كشيده شده بودند به بيمارستان انتقال 
يافتند. بچه ها به خاطر شــدت سوختگى وعفونت جان باختند. اما مادرشان با 
وجود سوختگى هاى شديد نجات يافت. از سوى ديگر «ادريس» با رديابى هاى 
پليسى شناسايى و دستگير شد. گرچه او مدعى بود به خاطر اختلاف هاى شديد 
با همســرش و براى فرار از مشكلات زندگى دست به اين جنايت  زده است اما 
پليس اين ادعا را انگيزه واقعى او ندانست. با اين حال عامل جنايت كه خود نيز 

دچار سوختگى شده بود پس از محاكمه به حبس ابد محكوم شد.

مرگ پسربچه كانادايى در بى خيالى مادر 
ركنا: زن كانادايى به اتهام بى توجهى 
به كــودك بيمارش كــه به مرگ 
پسربچه انجاميده بود با رأى دادگاه 
عالى اين كشور و پس از محاكمه اى 
طولانى به سه سال زندان محكوم 
شــد.  «تامارا لووت» 48 ســاله، 
متهم است كه سال 2013 پسر 7 
ساله اش را كه به دليل تب و عفونت 
بشدت بيمار بوده است، حدود 10 

روز در خانه نگه داشــته و باعث مرگش شــده است. قضات دادگاه پس از بررسى 
شواهد و مدارك و با وجودى كه متهم حاضر به پذيرش بى مسئوليتى اش درقبال 

فرزندش نبود او را مقصر شناخته و به زندان محكوم كردند.

2آتش نشان زير آوار زنده به گور شدند 
ركنا: دو آتش نشان و يك راننده تاكسى براثر ريزش ساختمان كارخانه اى در هند، زير 
آوار مدفون شدند. اين درحالى است كه سرنوشت 20 نفر ديگر در هاله اى از ابهام قرار 
دارد.  آتش نشان ها پس از اعلام آتش سوزى در كارخانه، مشغول عمليات نجات بودند 
كه ناگهان آوار برسرشان فرود آمد. هنوز علت ريزش ساختمان توليد كارخانه كيسه هاى 
پلاستيكى مشخص نشده اســت. اما آخرين بررسى ها نشــان مى دهد دست كم 20 
آتش نشان زير آوار گرفتار شده اند. تعيين علت اين حادثه مهيب كه ديروز رخ داد به بعد 
از پايان آواربردارى و نجات افراد گرفتار و بيرون كشيدن ساير اجساد موكول شده است.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز

رسوايى دزدى كه با پاى خودش  به كلانترى رفت
خط قرمز - مهدى كاهانى: يك دزد لوازم داخل خودرو 
در مشهد، وقتى ديد خودرويش توسط يكى از طعمه ها 
شناسايى شده، براى ردگم كنى به كلانترى رفت و طى 
شكايتى، از سرقت خودرويش خبر داد اما خيلى زود در 

اتفاقى عجيب دستش رو شد. 
رئيس پليس مشهد در تشــريح اين خبر به خبرنگار ما 
گفت: ساعت 15:30 سه شنبه مرد جوانى به نام مهدى با 
حضور در كلانترى آبكوه مشهد، ادعا كرد كه خودرويش 
به سرقت رفته اســت كه به دنبال آن تيمى از ماموران 

عهده دار رسيدگى به شكايت اين مرد شدند.
سرهنگ محمد بوســتانى افزود: در حالى كه تحقيقات 
براى رديابى خودروى ســرقتى شاكى آغاز شده بود، مرد 
جوان ديگرى نيز به اين كلانترى مراجعه كرد و از سرقت 

كامپيوتر خودرويش خبر داد.
دقايقى بعد اما وقتى ايــن مرد جوان در برابر مهدى كه 
در كلانترى پيگير پرونده ســرقت خودرويش بود، قرار 
گرفت، گفت كه اين مرد(مهدى) همان سارق كامپيوتر 
خودرويش مى باشــد. افسر تجســس كلانترى آبكوه با 
مشاهده اين ماجرا و پس از تحقيقات ابتدايى، با توجه به 
ســرنخ هايى كه از مرد جوان به دست آورده بود، متوجه 

شد كه مهدى همان سارق كامپيوتر خودرو است.
سرهنگ بوســتانى اظهار داشــت: مهدى كه راهى جز 

اعتراف نداشت، پس از دستگيرى ادعا كرد، پس از سرقت 
كامپيوتر خودروى مرد جوان، سوار بر خودرو خودم شده 
و پا به فرار گذاشــتم و چون احساس مى كردم شناسايى 
شــده ام، براى ردگم كنى، خودرو را در يك خيابان رها 

كرده و با حضور در كلانترى اعلام سرقت كردم.
بدين ترتيب ماموران خودروى مهدى را در خيابان كشف 
كردند كه در بازرسى از صندوق عقب خودروى اين دزد 
فريبكار، وسايل سرقتى زيادى به دست آمد و او به ناچار 
به سرقت لوازم داخل خودرو در محدوده كوى امير و امام 

هادى اعتراف كرد.
تحقيقات براى شناسايى ديگر جرائم احتمالى اين سارق 

فريبكار ادامه دارد.

12

 قاتل فرارى را شناسايى كنيد 
تسنيم: بازپرس امور جنايى تهران از شهروندان خواست 

تا قاتل فرارى را شناسايى كنند.
11 آبــان ماه 94 وقوع يك فقره قتــل در يافت آباد به 
مأمــوران كلانتــرى 151 يافت آباد اعــلام و مراتب به 

قتل  ويــژه  بازپرس 
پايتخت اعلام شد.

تيــم  حضــور  بــا 
صحنه  در  جنايــى 
جرم مشــخص شد 
مرد چهل و شــش 
ساله اى، شوهرخواهر 
خود را بــا دو ضربه 
چاقو مجروح كرده و 

مضروب پس از انتقال به بيمارستان شهداى هفت تير به 
علت شدت جراحات وارده جان باخته است.

تحقيقات حاكى از آن بود كه قاتل داراى سوابق متعدد 
كيفرى است و پس از جنايت از محل متوارى شده است.
با شناســايى قاتل، تحقيقات براى بازداشت وى آغاز و 
تجسس هاى گســترده اى براى دســتگيرى اين قاتل 

صورت گرفت اما اين تلاشها بى نتيجه ماند.
با توجه به عدم شناســايى مكان اختفاى قاتل، بازپرس 
امور جنايى تهران با دستور انتشار تصوير بدون پوشش 
اين قاتل در رســانه ها، از شــهروندان خواست قاتل را 
شناسايى كرده و در صورت اطلاع از مكان اختفاى وى، 
مراتب را به اداره دهم پليس آگاهى پايتخت اطلاع دهند.

سارق منزل مستأجر قبلى بود
خط قرمز: باهوشيارى شهروندان و سرعت عمل پليس 
دو ســارق حرفه اى منازل در شهر تايباد هنگام سرقت 

دستگير شدند.
فرمانده انتظامى تايباد با اعلام اين خبر گفت: روز ســه 
شنبه در پى تماس يك شــهروند با مركز فوريت هاى 
پليسى 110 و گزارش مشاهده دو نفر مظنون به سرقت 
در مقابل در منزلى در خيابان آزادى اين شهر، بلافاصله 
تيمى از ماموران تجسس كلانترى 11 وارد عمل شدند.

سرهنگ حسن ناگهانى افزود: مأموران با حضور در محل، 
افراد مظنون را در حال بريدن قفل در منزل دستگير و 
در بررسى ميدانى از همسايه ها متوجه شدند مالك منزل 

در مسافرت به سر مى برد و اين افراد ناشناس هستند.
وى خاطرنشان كرد: متهمان پس از انتقال به كلانترى، 
در بازجويى هاى علمى به بزه انتســابى اعتراف كردند و 
يكى از متهمان گفت كه دو ســال پيش مستاجر اين 
منزل بوده و با كپى بردارى از كليدهاى منزل، به همراه 

دوستش قصد سرقت داشته اند كه دستگير شده اند.
متهمان كــه در بازجويى هاى تكميلــى به چهار فقره 
سرقت منزل در سطح شهر تايباد اعتراف كرده اند، براى 

سير مراحل قانونى روانه دادسرا شدند.

خط حادثه

قتل  ويــژه  بازپرس 

تيــم  حضــور  بــا 
صحنه  در  جنايــى 
جرم مشــخص شد 
مرد چهل و شــش 
ساله اى، شوهرخواهر 
خود را بــا دو ضربه 
چاقو مجروح كرده و 

 خط قرمز- ليلا طاهرى: زوج جوان كه به عنوان مسافر 
ســوار خودروهاى بين شهرى شده و در نزديكى مقصد با 
خوراندن آبميوه مسموم، راننده ها را بيهوش كرده و اقدام 
به سرقت از آن ها مى كردند  با رديابى هاى كارآگاهان پليس 

تهران به دام افتادند.
11 آبان ماه فريادهاى استمداد مردى در خيابان هاشمى، 
اهالى را به خيابان كشاند. آن ها مردى را ديدند كه خود را 
به خيابان رسانده و با داد و فرياد از مردم كمك مى خواست. 
او صحبت از آدم ربايى مى كرد و به همين خاطر بلافاصله 

موضوع به پليس 110 اعلام شد.
پس از حضور مأموران مشــخص شــد مرد جوان توسط 
ساكنان طبقه چهارم خانه ربوده شده است. شاكى گفت: 
«راننده خودروى بين شهرى هستم كه صبح روز گذشته 
زوج جوانى را از اصفهان به مقصد تهران سوار كردم و قرار 
شد 250 هزار تومان كرايه بدهند. مرد جوان روى صندلى 
جلو و كنار من نشسته بود و همسرش روى صندلى عقب. 
در ايــن مدت آن ها در تلگــرام باهم در تماس بودند ولى 
تا قبل از ربوده شــدن اصلاً اين موضوع را متوجه نشدم. 
نزديكى هاى تهران رســيده بوديم كه آن ها پس از جلب 
اعتمــادم آبميوه اى خوردند و به من هم تعارف كردند. اما 

دقايقى بعد حالم كم كم بد شد و به سختى رانندگى كردم 
تا اينكه آن ها را به مقابل خانه شان رساندم. 

***گروگانگيرى مسافربر
اما ديگر نمى توانســتم راه بروم. به همين خاطر با كمك 
مرد جــوان پله ها را بالا رفتم و آن ها وقتى به داخل خانه 
رســيديم دست و پا و دهانم را بستند. بعد از آن بى هوش 
شدم و زمانى كه به هوش آمدم متوجه شدم كيف پولم و 
مدارك ماشين را دزديده اند. از مرد جوان هم خبرى نبود 

اما در دستان همسرش شوكر و گاز اشك آور بود. كم كم 
ســعى كردم انرژى ام را جمع كنم و به فكر نجات خودم 
باشم. به همين خاطر در فرصتى مناسب دست و پايم را باز 
كردم و از طريق پنجره طبقه چهارم خودم را به بالكن خانه 
همســايه انداخته و از آنجا خودم را به خيابان رساندم و از 
مردم كمك خواستم. طى يك شبانه روزى كه اسير آن ها 
بودم، زوج جوان از من خواستند با خانواده ام تماس بگيرم و 
درخواست پول كنم. از طرفى آن ها خودرو پژو 206 مرا نيز 
دزديده اند.» با شكايت مرد جوان پرونده اى در شعبه هشتم 
دادسراى امور جنايى تهران تشكيل شد. اين درحالى بود 
كه كارآگاهان زن صاحــب خانه را كه در پاركينگ خانه 
مخفى شده بود بازداشــت كردند. در ادامه تحقيقات نيز 
شــوهرش در يك قرار صورى بازداشت شد. در حالى كه 
زن و مــرد افغان در بازداشــت بودند و تحقيقات بازپرس 
ايلخانى و كارآگاهان ادامه داشــت، مأموران اداره يازدهم 
پليــس آگاهى پايتخت با پرونده مشــابه ديگرى روبه رو 
شدند. تا اينكه ردپاى زوج جوان در اين گروگانگيرى نيز 
به دست آمد. با افشا شدن اين موضوع و احتمال سريالى 
بودن آدم ربايى ها بازپرس جنايى دستور تحقيقات بيشتر 

در اين باره را صادر كرد.

سناريوى زوج خارجى براى گروگانگيرى مسافربرها 

افزايش جمعيت زندانيان جرايم 
غيرعمد به بيش از 11 هزار نفر 

ايســنا: مديرعامل ستاد ديه كشور با اشــاره به رشد 9 
درصدى محكومان جرايم غيرعمد نسبت به آمار شهريور 
ماه سال جارى گفت: در حال حاضر 11 هزار و 555 زندانى 
جرايم غيرعمد در كشور داريم كه دو سوم اين افراد واجد 

شرايط براى بهره مندى از كمك هاى ستاد ديه هستند.
سيد اسداالله جولايى ضمن تفكيك نوع جرايم محبوسان 
غيرعمد تحت حمايت ستاد ديه، با بيان اينكه 93 درصد 
زندانيان حال حاضر جرايم غيرعمد را بدهكاران مالى ناشى 
از صدور چك هاى بدون پشتوانه يا تعهدات پرداخت نشده 
مهريه تشكيل داده اند، گفت: جاى تاسف دارد بيان كنيم 
على رغــم تاكيدات مكرر دينى مبنــى بر دقت در تعيين 
تعهدات و البته فرهنگ چند هزار ساله ما ايرانى ها در تقيد 
به قرارهاى مادى و حتى غيرمالى، امروز ما 7 هزار و 997 

زندانى تنها بابت صدور چك در زندان داريم.
جولايى با اشــاره به تلاش 18 ساله ستاد ديه در راستاى 
تصويب قانون بيمه اجبارى خسارت وارد شده به شخص 
ثالث در اثر حوادث ناشــى از وســايل نقليه (مصوب 20 
ارديبهشت سال 95) گفت: از ابتداى تصويب آزمايشى اين 
قانون در 20 شهريور سال 87 خوشبختانه ورودى رانندگان 
به زندان از 60 نفر در روز به 2 الى 3 زندانى كاهش يافت 
و خرسنديم كه آمار فعلى زندانيان ناشى از سوانح رانندگى 

در كل كشور به كمتر از 600 نفر تقليل پيدا كرده است. 



خط پليس

سرنوشت نامعلوم يك زائر اربعين 
ركنا: جانشــين رئيــس پليس 
شهرستان ايلام از بسترى شدن 
يك جوان ناشناس در بيمارستان 
حضــرت امــام(ره) كــه دچار 

فراموشى شده است خبر داد. 
ســرهنگ قدرت حيــدرى زاد، 
جانشين رئيس پليس شهرستان 
ايلام در تشريح اين خبر گفت: 
در ايام اربعين حسينى(ع) يك 

مرد جوان كه زائر عتبات عاليات بوده بعلت تصادف و شدت جراحات وارده از 
طريق اورژانس جاده اى از شهرستان مهران جهت مداوا به بيمارستان حضرت 

امام(ره) شهرستان ايلام منتقل شده است.
وى افزود: مرد جوان پس از مداوا دچار فراموشــى شده وقادر به تكلم نبوده و 

نمى تواند با كسى ارتباط برقرار كند.
جانشين رئيس پليس شهرستان ايلام با اشاره به وضعيت جوان ناشناس كه 
در حال حاضر در بيمارستان بسترى است گفت: بعلت همراه نداشتن مدارك 
هويتى و نبود فرد ديگرى بعنوان همراه وى و از طرفى ناتوانى ايشان در تكلم 
و دچار فراموشى شدن، تا كنون پليس موفق به شناسايى اين مرد جوان نشده 

است.
حيدرى زاد گفت: با عنايت به اينكه ممكن است كسانى دل نگران، چشم به راه 
ومنتظر اين جوان ناشناس باشند،از عموم مردم خواست هرشخصى كه تصوير 
او را مى شناســد با مركز فوريت هاى 110 تماس گرفته تا پليس خانواده اين 

جوان را در جريان قرار دهد.

دستگيرى مرد عربده كش در مشهد 
خط قرمــز: يكــى از چند نفر 
ناشناســى كه با عربده كشــى و 
تخريب خودروها در مشهد، رعب 
و وحشــت در بين مــردم ايجاد 

كرده بودند، دستگير شد. 
بر اساس اين گزارش، اواخر شب 
چهارشنبه، ماموران از شرارت و 
تخريب خودروها به وسيله چند 
نفر ناشناس و نيز عربده كشى و 

داد و فريادهاى نامناسب در خيابان قائم مشهد مطلع شدند.
آنها با اين رفتار خود باعث رعب و وحشت اهالى شده بودند كه با حضور به موقع 
پليس، يكى از آن ها دستگير و تلاش براى دستگيرى ديگر متهمان ادامه دارد.

اين افراد به هفت خودرو آسيب رسانده بودند.

13

شگرد مردانه در كيف قاپى هاى 
دختر 19ساله 

خط قرمز: فرمانده انتظامى كرج از دستگيرى كيف قاپ 
زن 19 ساله اى در اين شهرستان خبر داد.

سرهنگ حسنعلى فيروزخواه اظهار كرد: در پى مراجعه 
سه نفر از كسبه يكى از مناطق كرج و اعلام شكايت مبنى 
بر كش رو زنى وجه نقد و مدارك و گوشى موبايل از داخل 
مغازه هاى آن ها، شناسايى و دستگيرى سارق يا سارقان در 

دستور كار مأموران پليس قرار گرفت.
فرمانده انتظامى شهرستان كرج گفت: مأموران كلانترى 
با گشت زنى هوشمندانه و اجراى تاكتيك هاى انتظامى 
موفق شدند پس از مدت كوتاهى سارق را حين ارتكاب 

جرم دستگير كنند.
وى بابيان اينكه متهم دختر 19 ساله اى بود كه با شگرد 
مردانه اقدام به سرقت مى كرد، بيان كرد: سارق جوان در 
بازجويى هاى اوليه خــود به 7 فقره كيف قاپى و كش رو 

زنى اعتراف و پس از تكميل پرونده به دادسرا اعزام شد.

دستگيرى معاون قلابى 
وزير نفت در كرج

مهر:  رئيس پليس آگاهى استان از دستگيرى فردى خبر 
داد كه تحت عنوان معاون وزير نفت و مديركل تداركات 
و پشتيبانى مناطق جنوب اقدام به كلاهبردارى كرده بود.
ســرهنگ جواد صفايى اظهار كرد: بنا به شكايت دو نفر 
از فــردى به هويت (م) كه با معرفى خود به عنوان معاون 
وزير نفت و مديركل تداركات و پشتيبانى مناطق جنوب 
از آن هــا كلاهبردارى كرده بود موضوع در دســتور كار 
پليس آگاهى استان قرار گرفت. وى افزود: متهم نامبرده 
به شاكيان گفته بود كه مى تواند به واسطه آشنايان خود 
تمام آهن آلات ضايعاتى شركت نفت را خريدارى و مقدار 
10 هزار تن نفت ســفيد و ده هزار تن حلال روغن، زير 
قيمت بورس با توجه به سهميه اى كه دارد خريدارى كنند 
و همچنين اگر مبلغ 30 ميليارد تومان آجيل و خشكبار 
خريدارى نمايند مى تواند آن را در شركت نفت به مبلغ 

51 ميليارد و 470 ميليون تومان بفروشد.
سرهنگ صفايى ادامه داد: با توجه به وعده هاى دروغينى 
كه اين فرد داده بود شــاكيان اقدام به انجام هزينه هاى 
ميليــاردى براى كترينگ غذاى كاركنــان وزارت نفت، 
سفارش كارتن، خريد برنج، زعفران و غيره كرده و مبلغى 
را نيز به متهم بــراى انجام هماهنگى هاى مربوط و اخذ 

تأييديه هاى لازم داده بودند.
رئيس پليس آگاهى استان البرز گفت: با توجه به اينكه 
ادعاهــاى متهم كذب بود پس از مدتى با خودروى يكى 
از شاكيان متوارى شد. وى بيان كرد: با توجه به شكايت 
شاكيان متهم تحت تعقيب قضايى قرار گرفت و در منطقه 

كلاك شهرستان كرج رؤيت شد.
سرهنگ صفايى گفت: متهم پس از ديدن مأموران پليس 
ســعى در فرار بــا خودرو كرد كه در حيــن فرار با چند 

خودروى ديگر نيز تصادف كرد و در نهايت دستگير شد.
وى گفت: نامبرده در تحقيقات به عمل  آمده به جرم خود 
اعتراف كرد و پرونده براى شناســايى شاكيان احتمالى 

ديگر در دست بررسى است.

خط قرمــز - مهدى كاهانى مقدم: 3 جــوان كه براى 
رســيدن به ثروت و پول بادآورده ميليونــى، يك نوجوان 
مشــهدى را به گروگان گرفته بودند، پس از 10 ساعت از 
اين آدم ربايى، زمانى كه پليس را در يك قدمى خود ديدند، 

گروگان 17 ساله خود را رها كردند.
به گزارش خبرنگار ما بعدازظهر ســه شــنبه 30 آبان ماه، 
«دانيال» كه بعد از تعطيلى مدرسه اش، راهى منزلشان در 
تربت جام شده بود، ناگهان خود را در محاصره افراد ناشناسى 
ديد كه با اسلحه او را تهديد به مرگ كرده و مى خواستند تا 
بى سر و صدا سوار خودروى آن ها شود. او كه چاره اى جز اين 
نداشت و از طرفى زورش هم به آن ها نمى رسيد، درحالى كه 
از وحشت به خود مى لرزيد، سوار خودروى آدم ربايان شد. 
آن ها بلافاصله چشــم هاى دانيال را با پارچه اى بستند و به 

سوى مقصد نامعلوم خود به راه افتادند.
ساعتى بعد، خانواده دانيال كه از تأخير فرزندشان نگران شده 
بودند، شروع به پرس و جو از مدرسه و دوستان دانيال كردند 
تــا علت اين تأخير را بفهمند امــا دقايقى بعد صداى زنگ 
تلفن و مردى كه از آن سوى خط مى گفت دانيال را ربوده و 
درقبال آزادى اش 100 ميليون تومان پول مى خواهند، تمام 
اميدهاى خانواده را تبديل به يأس كرد. تماس گيرنده تهديد 
كرد كه اگر پاى پليس به ماجرا كشيده شود، آن ها دانيال را 
خواهند كشت؛ وحشت عجيبى بر فضاى خانه سايه انداخته 
بود و اعضاى خانواده نمى دانستند چكار بايد بكنند. از طرفى 
زمان نقش حياتى برايشــان داشت؛ چراكه معلوم نبود الان 
جگرگوشــه شان در چه وضعيتى به سر مى برد و هر لحظه 

احتمال وقوع حادثه بدترى وجود داشــت. تا اينكه تصميم 
خودشان را گرفتند؛ تماس با پليس بهترين گزينه بود.

فرمانده انتظامى خراســان رضوى در تشريح اين ماجرا به 
خبرنگار ما گفت: روز ســه شنبه ماموران پليس تربت جام 
در جريان ربوده شدن اين نوجوان 17 ساله قرارگرفتند و با 
توجه به حساس بودن موضوع تيمى از ماموران زبده پليس 
آگاهى شهرستان با هدايت مستقيم سرهنگ كيانى، رئيس 

پليس تربت جام، براى بررسى موضوع وارد عمل شدند.
ســردارقادر كريمى افــزود: كارآگاهان بــا اقدامات فنى و 
اطلاعاتى خود پيرامون اين ماجرا و بهره گيرى از شيوه هاى 
نوين و تجهيزات پيشرفته پليسى، خيلى زود يكى از اعضاى 
اين باند آدم ربايى را كه جوان 22 ساله اى است، شناسايى و 

در اقدامى غافلگيرانه او را دستگير كردند.
وى ادامــه داد: ايــن جوان پس از آن كــه در برابر مدارك 
و شــواهد پليســى قرار گرفت، به ناچار ضمــن اعتراف به 

آدم ربايى، دو همدســت ديگرش را نيز لو داد و ادعا كرد كه 
نقشه آدم ربايى را از چند روز قبل طراحى كرده و دانيال را 
كه طعمه اين نقشه بود، در مسير مدرسه اش ربوده اند. آن ها 
ســپس در تماس با خانواده دانيال، خواستار پرداخت 100 

ميليون تومان در ازاى آزادى فرزندشان شده اند.
فرمانده انتظامى خراسان رضوى گفت: كارآگاهان با توجه به 
اطلاعات به دست آمده، دو متهم ديگر پرونده را نيز شناسايى 
كرده وبا طراحى نقشه اى حساب شده و درنظر گرفتن امنيت 
جانى گروگان، وارد عمل شدند؛ آدم ربايان اما وقتى پليس 
را در يــك قدمى خود ديدند، پس از 10 ســاعت از زمان 

آدم ربايى، گروگان خود را رها كرده و پا به فرار گذاشتند.
ســردار كريمى افزود: پس از آن كه پسر نوجوان صحيح و 
سالم به آغوش خانواده اش بازگشت، كارآگاهان در گام بعدى 
موفق به دستگيرى دومين عضو اين باند آدم ربايى شدند اما 

نفر سوم اين گروه موفق به فرار شد.
دانيال 17 ساله درباره جزئيات ربوده شدنش به كارآگاهان 
پليس آگاهــى تربت جام گفت: زمانى كــه آدم ربايان مرا 
ربودند، اقدام به بســتن چشم هايم كرده و با اسلحه اى كه 
در دست داشتند بارها مرا تهديد و حتى براى ترساندن من 
اقدام به تيراندازى هوايى كردند. با توجه به اظهارات دانيال، 
تحقيقات از دو متهم دستگير شده وارد مرحله ديگرى شد 
و آن ها به ناچار اعتراف كردند كه يك اســلحه كلت نيز در 
اختيار داشته اند كه در اين شاخه از تحقيقات، رديابى هاى 
پليســى براى دستگيرى متهم و همچنين كشف اسلحه و 

ديگر جرايم اعضاى اين باند آدم ربايى ادامه دارد.

پايان 10 ساعت اضطراب گروگانگيرى 100 ميليونى
با هوشيارى كارآگاهان پليس تربت جام رقم خورد

و شــواهد پليســى قرار گرفت، به ناچار ضمــن اعتراف به و شــواهد پليســى قرار گرفت، به ناچار ضمــن اعتراف به جگرگوشــه شان در چه وضعيتى به سر مى برد و هر لحظه 

ركنا: مردى كه متهم است شوهر خواهرش 
و فرزند خود را به قتل رسانده است، به زودى 
در دادگاه كيفرى پاى ميز محاكمه مى رود. 
او درحالى در زندان منتظر جلســه دادگاه 
اســت كه پيش از اين، اقدام به خودكشى 

كرده، اما مأموران او را نجات داده بودند. 
كارآگاهــان جنايى اســتان فارس چندى 
قبل، از وقوع جنايت در يك منزل مسكونى 
مطلع شدند، وقتى به آنجا رفتند پيكر غرق 
در خون مردى به نام جواد را مشاهده كردند 
كه در گوشه اى از يك اتاق افتاده بود. اقوام 
جواد كه جســد را ديده و پليس را مطلع 
كرده بودند، مردى به نام حميد را به عنوان 
قاتل معرفى كردند و گفتند حميد، برادر 
همسر مقتول اســت. يكى از شاهدان به 
پليس گفــت: «حميد به خانه جواد آمد و 
آن ها براى صحبت بــه اتاق رفتند، بعد از 

حدود نيم ســاعت ما صداى فرياد جواد را 
شــنيديم و وقتى به اتاق رفتيم، ديديم او 
چاقو خورده و حميد هم فرار كرده است».

مأموران بعــد از انتقال جســد قربانى به 
پزشــكى قانونى، تحقيقات خــود را براى 
يافتن حميد آغــاز كردند و وقتى به خانه 
او رفتنــد، فهميدنــد اين مــرد از زمان 
وقــوع جنايت منزل را ترك كرده اســت. 
درحالى كه جســت وجوها براى دستگيرى 
متهم به قتل فرارى ادامه داشــت، فردى 
در تماس با پليس 110 خبر داد پيكرهاى 
خونين يك مرد و يك نوزاد را در اتومبيلى 

خارج از شهر مشاهده كرده است.
گروهى از مأمــوران بعــد از دريافت اين 
گــزارش، به محــل اعلام شــده رفتند و 
فهميدند نوزاد جان خود را از دست داده، 
اما مرد جوان با اينكه خون ريزى شديدى 

دارد، هنوز زنده اســت. مأمــوران داخل 
خودرو را بازرسى كردند و نامه اى را يافتند 
كه مرد زخمى نوشته و در آن اعلام كرده 
بود شوهر خواهرش را كشته و اكنون بعد 
از قتل نوزاد شش ماهه خود قصد خودكشى 
دارد. اين گونه بود كه قاتل فرارى شناسايى 

و به سرعت به بيمارستان منتقل شد.
حميد بعد از مداواى پزشــكى به زندگى 
بازگشــت و تحت بازجويى قرار گرفت. او 
اتهام قتل ها را گردن گرفت و گفت: «من و 
شوهر خواهرم از سال ها قبل با هم اختلاف 
داشتيم و چندبار باهم درگير شده بوديم. 
روز حادثه باز هم درگيرى پيش آمد البته 
من به هيچ وجه قصد نداشتم او را بكشم و 
فقط مى خواستم زخمى اش كنم، اما ضربه 
چاقــو را به حدى شــديد وارد كردم كه او 
جانش را از دست داد بعد از آن، درحالى كه 

خيلى ترسيده بودم از محل قتل فرار كردم 
و به اين نتيجه رسيدم كه خودكشى برايم 
از هر چيزى بهتر است. از طرفى نگران نوزاد 
شش ماهه ام بودم و نمى خواستم يتيم بماند 
چــون دراين صورت وقتى بزرگ مى شــد 
ناراحتى هايى برايش پيش مى آمد بنابراين 
تصميم گرفتم ابتدا او را بكشــم و سپس 
خودكشى كنم براى اين كار بچه ام را سوار 
ماشين كردم و به خارج از شهر رفتم. سپس 
او را خفه كردم و با يك چاقو شاهرگ خودم 
را بريدم. مــن هرگز گمان نمى كردم زنده 

بمانم و مرا نجات بدهند».
متهــم بعد از اعتراف بــه جرمش، صحنه 
قتل ها را نيز بازســازى كرد. به اين ترتيب 
تحقيقات مقدماتى به پايان رسيد و اين مرد 
روانه زندان و پرونده اش به دادگاه كيفرى 

استان فارس ارجاع شد.

خودكشى ناكام مردى كه نوزاد 6ماهه اش را خفه كرد
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 فوتبال  حميد رضا عرب   سعيد عزت اللهى دربازى 
اول ايران در جام جهانى 2018غايب است. او يك محروميت 
را مقابل تيم ملى سوريه پشت سرگذاشته و به دليل اينكه تا 
جام جهانى بازى رسمى انجام نمى شود، محروميت در بازى 
دوم در جام جهانى لحاظ مى شــود. عزت اللهى اما با وجود 
محروميت به طور قطع در ليســت نهايــى تيم ملى حضور 

خواهد داشت و رهسپار جام جهانى فوتبال خواهد شد. 
*از تيمت آمكار چه خبر؟ مى بينيم كه در بازى هاى 

اخيرغالبا در تركيب اصلى بودى.
وضعيت تيم بد نيست اما در رتبه دوازدهم هستيم و بايد از 
اين نقطه جدا شويم. همان طور كه مى گوييد در هفته هاى 
اخير در تركيــب اصلى بوده ام. در تيم جا افتادم و شــرايط 
شــخصى ام دراين تيم خوب اســت اما تيم نتايج آن چنان 

خوبى نگرفته است. 
*قرضى به آمكار رفتى؟

بله، قرضى رفتم. هنوز2سال ديگر با روستوف قرارداد دارم و 
بعد از پايان اين فصل به روستوف برمى گردم.

*جام جهانى را هم در پيش دارى و اگر آنجا بدرخشى 
حتما به تيم هاى بهترى خواهى رفت.

همين طور اســت. هدفم هم همين اســت. بايد بدرخشم. 
دوست ندارم در ليگ روسيه در جا بزنم. البته اينجا شرايط 
همه جوره خوب بوده. هم به لحاظ مالــى و هم فنى. ليگ 
روسيه يكى از ليگ هاى خوب اروپاست اما مى خواهم بيشتر 

ديده شوم.
*در جام جهانى ديده مى شوى؟

اميدوارم. چون دوست دارم به بوندس ليگا يا لاليگا بروم. 
*اما بازى اول تيم ملى در جام جهانى غايبى.

درست است. خدا را شكرقبل از جام جهانى با سوريه بازى 
كرديم تا محروميت من درجام جهانى به يك بازى كاهش 

يابد. معلوم نبود اگر تيم ملى تا قبل از جام جهانى 
يك بازى رسمى انجام نمى داد تكليف 

من چه مى شد.
*قطعا خط مى خوردى.

بله، چــون در اين صــورت فقط 
مى توانستم در يك بازى براى تيم 
ملى بازى كنم كه منطقى هم نبود 

من را با تيم ملى به جام جهانى ببرند اما خدا را شكر 
الان محروميت من فقط براى بازى اول است.

*اگر به پرتغال يا فرانسه بخوريم و در بازى اول 
هم با آن ها بازى داشته باشيم حسرت بزرگى 

به دلت مى ماند.
(مى خندد)من بارها گفتم كه دوســت دارم به خاطر 

پوگبا با فرانسه بازى كنيم و به خاطررونالدو هم با پرتغال. 
اما دوست ندارم بازى اول ما در جام جهانى با اين 

دو تيم باشــد. خدا كند از بازى 
دوم به بعد بــا آن ها بازى 

كنيم.
*درجــام جهانى 

قبلى كــه بازى 
اول ايران با تيم 
ضعيف  نسبتا 

تــرى بود. 
ممكــن 
ســت  ا
ين  ا ر د

م  جا
هم 

همين اتفاقات رخ دهد.
احتمالش زياد است چون 
الان ما درســيد سوم جام 
جهانى هســتيم. احتمال 
دارد كه با تيم ســيد چهار در 
بازى اول بازى كنيم كه در 
اين صورت شانس بازى 
تيم هاى  مقابل 

بزرگ براى من حفظ مى شود.
*هنوزهم دوست دارى با فرانسه يا پرتغال هم گروه 

شويم؟
خيلى زياد. خداكند به يكى ازاين دو تيم بخوريم.

*آرژانتين هم خوب است.
چرا كه نه. آن ها هم مســى را دارند. جذاب مى شــود اگر با 

آن ها بازى كنيم.
*گروه ساده را دوست دارى يا سخت؟

نه زياد آســان كه لوث شود و نه زياد ســخت. البته حسم 
مى گويد با تيم هاى ســختى هم گروه مى شويم كه اين 

براى فوتبال ما خوب است.
*خيلى ازكارشناســان هم اعتقاد دارند هم 

گروهى با تيم هاى سخت بهتراست.
من هم همين عقيده را دارم و ما اصلا نبايد به فكر 
افتادن در گروه ساده باشيم. بايد طورى بازى 

كنيم كه اعتبارفوتبال مان حفظ شود.
*صعود مى كنيم؟

شــانس ما با تيم هاى ديگر برابر است. 
شانس داريم چرا كه نه.

*صادقانه بگو تيم ملى درغياب 
تو كه مهره اى كليدى و ارزشمند 
هســتى دربازى اول با مشكل 

مواجه نمى شود؟
به هيچ وجه. درپست من بازيكنان 
خوب زيادى وجود دارد. اسم نمى برم 
تا سوء تفاهم نشــود اما فوتبال ايران 
هميشــه درپســت هافبك دفاعى 
بازيكنان بسيارخوبى داشته است. اين 
بارهم يكى جاى مــن بازى مى كند و 

قطعا مشكلى پيش نخواهد آمد.
*چــه زمانــى تــو را در ايران 

مى بينيم؟
قرار بود نيم فصل اردو داشته باشيم. 
فكر مى كنم درهميــن آذرماه بود. 
اما اردو لغو شــد. احتمالا عيد شما را 

مى بينم.

استقلال - گسترش فولاد بدون تماشاگر 
ورزش: كميته مسابقات سازمان ليگ فوتبال ايران اسامى محرومان 

سيزدهمين هفته از مسابقات ليگ برتر را اعلام كرد.
پيكان تهران: اميرحسين كريمى و اميرحسين صادقى (انضباطى)

پديده خراسان: اكبر ايمانى، محمدرضا خانزاده و اكبر صادقى
تراكتورسازى تبريز: مهدى كيانى (انضباطى) و محمد نادرى

سپاهان اصفهان: سياوش يزدانى مقدم
صنعت نفت آبادان: مگنو باتيستا داسيلوا

ذوب آهن اصفهان: محمدرضا حسينى
برابر رأى كميتــه انضباطى، ديدار بين تيم هاى اســتقلال تهران و 

گسترش فولاد تبريز بدون حضور تماشاگر برگزار مى شود.

اردوى تيم ملى در نيم فصل ليگ برتر لغو شد
ورزش: اردوى تيم ملى فوتبال ايران كه قرار بود در نيم فصل مسابقات 
ليگ برتر برپا شود، لغو شد.ســعيد فتاحى رئيس كميته مسابقات 
سازمان ليگ در حاشــيه همايش دبيران هيئت هاى فوتبال سراسر 
كشور در جمع خبرنگاران اعلام كرد كه اردوى تيم ملى فوتبال كه قرار 
بود  در آذر ماه در نيم فصل ليگ برتر برگزار شود با تصميم كى روش 
لغو شده است. دليل لغو اين اردو اين بوده كه كى روش تصميم گرفته 
بازيكنان در نيم فصل در اختيار تيم هايشان باشند و استراحت كنند.

بادامكى: از VIP به من توهين مى كردند
تسنيم: هافبك تيم فوتبال مشكى پوشــان با اشاره به جو حاكم بر 
ورزشگاه ثامن مشهد در ديدار با استقلال تصريح كرد: متأسفانه در 
شهر خودمان به تيم ما كم لطفى شد و هواداران زيادى نيامده بودند تا 
مشكى پوشان را تشويق كنند. جالب اينجاست كه هواداران مشهدى 
اســتقلال به ما توهين مى كردند. تعدادى از آنهــا در VIP بودند و 
اين در حالى اســت كه به خود ما بليت VIP نمى دهند. من وقتى 
مى خواستم از زمين بيرون بروم چند نفر از هواداران مشهدى استقلال 
از VIP به من توهين كردند. حسين بادامكى تصريح كرد: متأسفانه ما 
در شهر خودمان هم غريب هستيم و اين در حالى است كه بايد بيشتر 
از اين مورد حمايت قرار بگيريم. مشكى پوشان تنهاست، ولى اميدوارم 

در آينده ديگر شاهد چنين صحنه هايى نباشيم.

محروميت يك ماهه و 
جريمه 3000 يورويى مسعود شجاعى

به نقل از گاتزتاى يونان: مسعود شجاعى و اويكونومو، يكى از بازيكنان 
پانيونيوس اعتراض هايى را به شرايط مالى باشگاه داشته اند و همين باعث 
شد كه تمرين روز سه شنبه اين تيم يونانى تحت تاثير اين اظهارات قرار 
بگيرد و به خوبى برگزار نشود. بر همين اساس باشگاه پانيونيوس اعلام كرد 
كه اين دو بازيكن يك ماه از همراهى تيم شان محروم خواهند بود و علاوه 
بر اين بايد 3000 يورو نيز به عنوان جريمه پرداخت كنند. مسعود شجاعى 
اين روزها عصبى بازى مى كند و به دليل خط خوردن از تيم   ملى فوتبال 
ايران بسيار ناراحت است و همين باعث مى شود كه مربى او را تعويض كند 

و مانع از اخراج او و 10 نفره شدن تيم شود.

عبداللهى: دانشجو را به تراكتور  نمى دهيم
فارس: ديروزبرخى رسانه هاى ورزشى از احتمال حضور اميد نورافكن 
و سيدمجيد حسينى به دليل مشموليت سربازى در تيم تراكتورسازى 
تبريز خبر دادند اما نصراالله عبداللهى سرپرست تيم فوتبال استقلال 
نسبت به اين موضوع واكنش نشان داد. عبداللهى درخصوص  اينكه آيا 
حسينى و نورافكن سرباز هستند و در نيم فصل از استقلال جدا مى شوند، 
گفت: نه تنها اين دو بازيكن بلكه چهار بازيكن ديگر هم دانشجو هستند 
و در تيم ما بازى مى كنند، حسينى و نورافكن گواهى اشتغال به تحصيل 
دارند و دليلى بر جدايى آن ها از اســتقلال وجود ندارد. مدارك آن ها 
موجود است و همان طور كه گفتم 6 بازيكن ما در حال تحصيل هستند 
كه اگر مشمول خدمت سربازى هم باشند با برگه اشتغال به تحصيلى كه 
به سازمان نظام وظيفه ارائه كردند مشكلى براى همراهى استقلال ندارند.

شفرمرد شماره 6 تاريخ بوندس  ليگا!
فارس: سرمربى تيم فوتبال استقلال تهران چهره اى است كه در تاريخ 
بوندس ليگا جزو 10 چهره برتر از نظر كســب پيروزى به شمار مى رود. 
روزنامه «ميتل بايريشه» در ارتباط با كسب بيشترين بردها در تاريخ ليگ 
فوتبال آلمان «بوندس ليگا» به مناسبت دست يابى يوپ هاينكس، سرمربى 
كنونى بايرن در بازى شنبه هفته جارى با آگسبورگ يعنى پيروزى 3 بر 
صفر كه او را به ركورد 500 برد رســاند، يادى هم از «مسئول فنى اين 
روزهاى استقلال تهران» كرده است. اين روزنامه پس از بررسى رتبه اول 
تا پنجم اين جايگاه كه به ترتيب در اختيار هاينكس ، اوتره هاگل، فليكس 
ماگات،شاف و كان قرار دارد درباره سرمربى كنونى استقلال نوشته است: 
اما در رده ششــم اين رده بندى، نوبت به «وينفرد شفر» مى رسد كه اين 
روزها سكاندار تيم آبى پايتخت كشورمان است و مى كوشد استقلال را به 

جايگاه واقعى خود برساند. 

واكنش ناظم الشريعه 
 به حضور شمسايى در تيم ملى

ورزش: ســيدمحمد ناظم الشــريعه  در مورد دعوت شدن وحيد 
شمســايى به تيم ملى گفت: همان طور كه من قبلاً در صحبت هاى 
خودم گفتم بايد وحيد شمسايى خودش شخصاً با فدراسيون فوتبال و 
كميته فوتسال به يك تعاملى برسند تا اين مسئله بهتر و راحت تر حل 
شود.سرمربى تيم ملى در ادامه گفت: هيچ وقت نگفتم وحيد شمسايى 

را به تيم ملى دعوت مى كنم يا نمى كنم. 

ضد حمله

طلب 4000 داور از فدراسيون و سازمان ليگ!
فارس: در حالى كه فدراسيون فوتبال و سازمان ليگ تمام تلاش خود را انجام داده 
كه حق الزحمه داوران به موقع پرداخت شود اما اين تلاش هنوز نتيجه مطلوبى 
نداشته است. در حال حاضر سازمان ليگ و فدراسيون فوتبال موفق شده اند كه 
فقط دستمزد داوران در ليگ برتر شانزدهم را بپردازند و با آن ها تسويه حساب 
كنند.    اين در حالى است كه داوران در ساير ليگ ها از ليگ دسته اول تا نونهالان 
در دو فصل اخير يعنى فصول 96-95 و فصل 97-96 كه در حال برگزارى است 
ريالى بابت دستمزدهايشان دريافت نكرده اند! گفته مى شود 4000 داور در ليگ 
هاى دسته اول،دوم و سوم و همچنين مسابقات ليگ هاى پايه رقمى در حدود 2/5 
ميليارد تومان از فدراسيون فوتبال و سازمان ليگ طلب دارند. اين در حالى است 
كه حساب سازمان ليگ از مرداد 96 تا امروز مسدود است. ظاهرا بحث مطالبات 

داوران بابت دستمزدهايشان به وضعيت حادى رسيده است. 

با قبول استعفاى طاهرى از سوى وزير ورزش
گرشاسبى سرپرست موقت پرسپوليس شد

ورزش: وزير ورزش و جوانان با استعفاى على اكبر طاهرى موافقت كرد.
پس از قبول استعفاى على اكبر طاهرى از مديرعاملى باشگاه پرسپوليس از سوى 
مسعود ســلطانى فر وزير ورزش و جوانان اعضاى هيئت مديره اين باشگاه ديروز 

جلسه فوق العاده اى را تشكيل دادند تا به انتخاب جانشين وى بپردازند.
در اين جلسه مقرر شد حميدرضا گرشاسبى عضو هيئت مديره باشگاه پرسپوليس 
به عنوان سرپرست موقت و تا اطلاع ثانوى مديريت باشگاه پرسپوليس را بر عهده 

بگيرد.
در اين جلســه همچنيــن از زحمات طاهــرى در مدت حضورش در باشــگاه 

پرسپوليس قدردانى به عمل آمد.
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ورزشـــى

 مهدوى كيا به جاى طاهرى در هيئت مديره پرسپوليس؟
پاسخ منفى مجيدى و هاشميان به وزير 

روزاول هفته سيزدهم ليگ برتر فوتبال

نفت موتور پديده را گرم مى كند؟ 
حميدرضا خداشناس: هفته سيزدهم ليگ برتر فوتبال كشورمان عصر فردا با انجام 
چهار ديدار آغاز مى شود و ساير بازى ها روز شــنبه برگزار خواهد شد. در مهم ترين 
بازى هاى عصر جمعه پيكان اين موقعيت را دارد تا باشكست دادن استقلال خوزستان 

صدرنشين شود و پديده نيز با پيروزى بر نفت تهران به رتبه چهارم صعود كند.
پديده - نفت تهران 

پديده كه در هفتــه دوازدهم در حالى كه رضــا مهاجــرى را روى نيمكت خود 
نمى ديد توانســت پرســپوليس را در آزادى متوقف كند فردا و از ساعت 14:30 
در اســتاديوم ثامن ميزبان نفت تهران است. شــاگردان رضا مهاجرى كه  در پنج 
هفته اخير رنگ پيروزى را نديده اند، اميدوارند تــا عصر فردا علاوه بر پايان دادن 
به ناكامى هايشان دوباره به جمع صدرنشينان باز گردند.پديده در اين بازى چند 
بازيكن كليدى خود به نام ايمانى، خانزاده و صادقى را به دليل محروميت و حاتمى، 
يوســفى، گرامى را به دليل مصدوميت در اختيار ندارد و اين مى تواند كار را براى 
رضا مهاجرى و تيمش مشــكل كند. هرچند اين تيم در بازى با پرسپوليس نشان 
داد جوانان قابل اتكايى دارد كه مى تواند روى آن ها حســاب ويژه اى كند. اما در 
آن سوى ميدان شاگردان حميد درخشــان قرار گرفته اند كه با وجود حاشيه ها و 
بحران هاى اطرافشان تمام تلاششان را براى ماندن در ليگ مى كنند. آن ها كه تا 
اينجاى ليگ فقط سه پيروزى كسب كرده اند بخوبى براين نكته واقف هستند كه 

شكست در برابر پديده ممكن است آن ها را تا رده پانزدهم جدول پايين بكشد. 
استقلال خوزستان - پيكان

 شاگردان مجيد جلالى كه هفته گذشــته بعد از هفت پيروزى مقابل صنعت نفت 
متوقف شدند اين هفته بازى سختى را مقابل ديگر تيم خوزستانى خواهند داشت. 
پيكانى ها با توجه به حضور در كورس صدرنشــينى عصر فردا و در ورزشگاه غدير 
اهواز اين فرصــت طلايى را در اختيار دارنــد تا با يك برد شــيرين خارج از خانه 
صدرنشــينى را حداقل تا قبل از بازى هاى روز شــنبه از آن خود كنند و با خيالى 
راحت نظاره گر بازى هاى ديگر مدعيان در اين هفته باشــند.  اما تيم بحران زده 
استقلال خوزستان كه در جدول فقط مشــكى پوشان خراسان را پايين تر از خود 
مى بيند براى فرار از منطقه خطر در جدول چاره اى جز برد برابر شاگردان مدعى 
مجيد جلالى ندارد ؛ كارى كه بســيار سخت بنظر مى رســد ، اما شاگردان ويسى 

بارها نشان داده اند در تقابل با مدعيان براحتى كوتاه نمى آيند. 
برنامه روز اول مسابقات هفته سيزدهم :

جمعه 3 آذر96 
استقلال خوزستان - پيكان تهران- ساعت 16:45 

پديده خراسان - نفت تهران- ساعت 14:30 
تراكتورسازى تبريز - سپيدرود رشت ساعت 15:30 

صنعت نفت آبادان - فولاد مباركه سپاهان 16:45 

سينا حسينى : روز سه شنبه روز پر ترافيكى براى وزير بود، اما در لا به لاى رفت و آمدها 
به دفتر وزير ، حضور غير منتظره فرهاد مجيدى در ســئول شمالى بسيار خبرساز شد 
تا حدى كه برخى نزديكان باشگاه استقلال مدعى شدند كه احتمال فراوان اين اتفاق 

سرآغازى براى ايجاد تغييرات در باشگاه استقلال خواهد بود.
در اين بين بعضى از رســانه ها خبر حضور فرهاد مجيدى در هيئت مديره استقلال را 
مخابره و اعلام كرده اند او به زودى به عنوان عضو فنى وارد هيئت مديره اين باشگاه مى 
شود.اما فرهاد مجيدى پيشنهاد عضويت در هيئت مديره استقلال را رد كرده است. 7 
محبوب استقلال كه سال هاى زيادى از پايان فوتبالش نمى گذرد، در حال حاضر قصد 
دارد در داخل مستطيل سبز حضور داشته باشــد و كارش را در عرصه مربيگرى رسما 

استارت بزند.
با اين حال كه فرهاد مجيدى مخالفت خود را با پذيرش عضويت در هيئت مديره اعلام 
كرد اما برخى منابع از عزم جدى وزير براى ايجاد تغييرات در استقلال پس از تغييرات 
در باشگاه پرسپوليس خبر دادند و مدعى شدند اولويت براى عضويت در هيئت مديره 
باشگاه استقلال با فرهاد مجيدى بود اما حالا كه او اين پيشنهاد را نپذيرفته است احتمالا 

فرد ديگرى به مجموعه هيئت مديره باشگاه اضافه خواهد شد.
اما در اين بين شنيده مى شود وزير ورزش و جوانان در نظر دارد برخى ستاره هاى سابق 
پرسپوليس كه از مقبوليت ويژه اى نزد هواداران پرسپوليس برخوردارند را نيز به هيئت 
مديره اضافه كند اما پس از طرح نام هاشــميان و مهدوى كيا ، وحيد هاشميان نسبت 

به اين خبر واكنش فورى نشان داد و تاكيد كرد هيچ پيشنهادى براى حضور در هيئت 
مديره پرسپوليس نداشته است. اما مهدوى كيا هيچ واكنشى از خود نشان نداد تا اين 
سوال براى هواداران پرسپوليس به وجود آيد كه پس از رفتن طاهرى از باشگاه آيا فرد 
ديگرى به جاى وى به عضويت هيئت مديره در خواهد آمد يا اين كه با اين اتفاق حواشى 

به وجود آمده بابت خروج طاهرى مديريت مى شود.

در گفت و گو با قدس

سعيد عزت اللهى: بعد از جام جهـانـــــــــى به بوندس ليگا   يا  لاليگا  مى روم

ميليارد تومان از فدراسيون فوتبال و سازمان ليگ طلب دارند. اين در حالى است 
96كه حساب سازمان ليگ از مرداد 96كه حساب سازمان ليگ از مرداد 96 تا امروز مسدود است. ظاهرا بحث مطالبات 

داوران بابت دستمزدهايشان به وضعيت حادى رسيده است. 
پرسپوليس قدردانى به عمل آمد.

سعيد عزت اللهى دربازى    سعيد عزت اللهى دربازى    سعيد عزت اللهى دربازى  حميد رضا عرب
2018اول ايران در جام جهانى 2018اول ايران در جام جهانى 2018غايب است. او يك محروميت 
را مقابل تيم ملى سوريه پشت سرگذاشته و به دليل اينكه تا 
جام جهانى بازى رسمى انجام نمى شود، محروميت در بازى 
دوم در جام جهانى لحاظ مى شــود. عزت اللهى اما با وجود 
محروميت به طور قطع در ليســت نهايــى تيم ملى حضور 

خواهد داشت و رهسپار جام جهانى فوتبال خواهد شد. 
*از تيمت آمكار چه خبر؟ مى بينيم كه در بازى هاى 

اخيرغالبا در تركيب اصلى بودى.
وضعيت تيم بد نيست اما در رتبه دوازدهم هستيم و بايد از 
اين نقطه جدا شويم. همان طور كه مى گوييد در هفته هاى 
اخير در تركيــب اصلى بوده ام. در تيم جا افتادم و شــرايط 
شــخصى ام دراين تيم خوب اســت اما تيم نتايج آن چنان 

خوبى نگرفته است. 
*قرضى به آمكار رفتى؟

بله، قرضى رفتم. هنوز2سال ديگر با روستوف قرارداد دارم و 
بعد از پايان اين فصل به روستوف برمى گردم.

*جام جهانى را هم در پيش دارى و اگر آنجا بدرخشى 
حتما به تيم هاى بهترى خواهى رفت.

همين طور اســت. هدفم هم همين اســت. بايد بدرخشم. 
دوست ندارم در ليگ روسيه در جا بزنم. البته اينجا شرايط 
همه جوره خوب بوده. هم به لحاظ مالــى و هم فنى. ليگ 
روسيه يكى از ليگ هاى خوب اروپاست اما مى خواهم بيشتر 

*در جام جهانى ديده مى شوى؟
اميدوارم. چون دوست دارم به بوندس ليگا يا لاليگا بروم. 

*اما بازى اول تيم ملى در جام جهانى غايبى.
درست است. خدا را شكرقبل از جام جهانى با سوريه بازى 
كرديم تا محروميت من درجام جهانى به يك بازى كاهش 

يابد. معلوم نبود اگر تيم ملى تا قبل از جام جهانى 
يك بازى رسمى انجام نمى داد تكليف 

من چه مى شد.
*قطعا خط مى خوردى.

بله، چــون در اين صــورت فقط 
مى توانستم در يك بازى براى تيم 
ملى بازى كنم كه منطقى هم نبود 

من را با تيم ملى به جام جهانى ببرند اما خدا را شكر 
الان محروميت من فقط براى بازى اول است.

*اگر به پرتغال يا فرانسه بخوريم و در بازى اول 
هم با آن ها بازى داشته باشيم حسرت بزرگى 

به دلت مى ماند.
(مى خندد)من بارها گفتم كه دوســت دارم به خاطر 

پوگبا با فرانسه بازى كنيم و به خاطررونالدو هم با پرتغال. 
اما دوست ندارم بازى اول ما در جام جهانى با اين 

دو تيم باشــد. خدا كند از بازى 
دوم به بعد بــا آن ها بازى 

كنيم.
*درجــام جهانى 

قبلى كــه بازى 
اول ايران با تيم 
ضعيف  نسبتا 

تــرى بود. 
ممكــن 
ســت  ا
ين  ا ر د

م  جا
هم 

همين اتفاقات رخ دهد.
احتمالش زياد است چون 
الان ما درســيد سوم جام 
جهانى هســتيم. احتمال 
دارد كه با تيم ســيد چهار در 
بازى اول بازى كنيم كه در 
اين صورت شانس بازى 
تيم هاى  مقابل 

بزرگ براى من حفظ مى شود.
*هنوزهم دوست دارى با فرانسه يا پرتغال هم گروه 

شويم؟
خيلى زياد. خداكند به يكى ازاين دو تيم بخوريم.

*آرژانتين هم خوب است.
چرا كه نه. آن ها هم مســى را دارند. جذاب مى شــود اگر با 

آن ها بازى كنيم.
*گروه ساده را دوست دارى يا سخت؟

نه زياد آســان كه لوث شود و نه زياد ســخت. البته حسم 
مى گويد با تيم هاى ســختى هم گروه مى شويم كه اين 

براى فوتبال ما خوب است.
*خيلى ازكارشناســان هم اعتقاد دارند هم 

گروهى با تيم هاى سخت بهتراست.
من هم همين عقيده را دارم و ما اصلا نبايد به فكر 
افتادن در گروه ساده باشيم. بايد طورى بازى 

كنيم كه اعتبارفوتبال مان حفظ شود.
*صعود مى كنيم؟

شــانس ما با تيم هاى ديگر برابر است. 
شانس داريم چرا كه نه.

*صادقانه بگو تيم ملى درغياب 
تو كه مهره اى كليدى و ارزشمند 
هســتى دربازى اول با مشكل 

مواجه نمى شود؟
به هيچ وجه. درپست من بازيكنان 
خوب زيادى وجود دارد. اسم نمى برم 
تا سوء تفاهم نشــود اما فوتبال ايران 
هميشــه درپســت هافبك دفاعى 
بازيكنان بسيارخوبى داشته است. اين 
بارهم يكى جاى مــن بازى مى كند و 

قطعا مشكلى پيش نخواهد آمد.
*چــه زمانــى تــو را در ايران 

مى بينيم؟
قرار بود نيم فصل اردو داشته باشيم. 
فكر مى كنم درهميــن آذرماه بود. 
اما اردو لغو شــد. احتمالا عيد شما را 

مى بينم.

در گفت و گو با قدس

سعيد عزت اللهى: بعد از جام جهـانـــــــــى به بوندس ليگا   يا  لاليگا  مى رومسعيد عزت اللهى: بعد از جام جهـانـــــــــى به بوندس ليگا   يا  لاليگا  مى روم

دسته گل جديد پرسپوليسى ها
طلب 80 ميليونى كه 780 ميليون شد

ورزش سه: مسعود همامى در مورد اين كه باشگاه پرسپوليس را محكوم به پرداخت 780 ميليون تومان 
كرده است گفت:  من يك نيم فصل در پرسپوليس بودم ولى  قراردادم يك سال و نيمه بود كه  آقاى برانكو 
گفت من را نمى خواهد. 170 ميليون از طلبم مانده بود كه حاضر بودم  80 ميليون بگيرم و قراردادم را 
فسخ كنم ولى آقاى طاهرى گفت برو پولت را مى دهيم، من گفتم حداقل چك بدهيد ولى او قبول نكرد 
و همين شد كه  كارمان به دعوا كشيده شد. او ادامه داد: بعد از اين اتفاق من شكايت كردم و 600 ميليون 
طلب سال دومم شد 900 ميليون چرا كه باشگاه قرارداد من را به دليل غير موجه فسخ كرده بود. اين 
حكم را كميته انضباطى صادر كرد و كميته استيناف هم تاييد كرد. وى افزود: باشگاه پرسپوليس 2 بار 
درخواست  تجديد نظر خواهى ويژه كرد كه هر دوبار هم درخواست آنها رد شد. دو سه ماه پيش بدون 
لايحه باشگاه پرسپوليس دوباره اعتراض كرد كه اين بار فدراسيون فوتبال به دلايلى نامعلوم تخفيف داد 
و طلب من را 780 ميليون كردند. من هم حرفى نزدم و تمكين كردم. همامى در پاسخ به اين سوال كه 
آيا اين پول را حق خودش مى داند يا نه هم گفت: پرسپوليس به من ضرر زد. اگر همان زمان طلب من را 
مى دادند  من از استقلال اهواز و نفت تهران  پيشنهاد داشتم. اگر اين كار را با من نمى كردند من مى رفتم 

ليگ برتر ولى حالا بايد  تا ريال آخر پولم را بدهند و من  از حقم كوتاه نمى آيم.

چرا پديده و نفت در ورزشگاه ثامن ؟
سايت موسسه تربيت بدنى آستان قدس رضوى :برابر پيش بينى هاى انجام شده 
قبلى پيمانكار، زمين چمن اســتاديوم امام رضا (ع) از 15 آبان ماه به مدت يكماه براى 
عمليات نگهدارى اســتراحت خواهد كرد. در اين مدت جهت حفظ كيفيت و بالا بردن 
راندمان آن هيچگونه بهره بردارى از زمين چمن انجام نخواهد شد. با توجه به اين موضوع 

بازى فوتبال تيم پديده در سوم آذر ماه در ورزشگاه امام رضا (ع) برگزار نمى شود.

پرسپوليس بدون محروم و مصدوم در جم
ورزش: برانكو در جدال با پارس جنوبى جم قادر خواهد بود از تمامى پتانسيل تيمش 
سود ببرد. شجاع خليل زاده با پشت سر گذاشتن يك جلسه محروميت انضباطى خود قادر 
به همراهى اين تيم برابر پارس جنوبى جم خواهد بود و حسين ماهينى و فرشاد احمدزاده 
نيز با پايان دوران مصدوميت مشكلى براى همراهى اين تيم برابر شاگردان مهدى تارتار 
نخواهند داشت.تنها مهدى طارمى و احمد نوراللهى، دو بازيكن غايب پرسپوليس در جم 

خواهند بود و اين تيم را همراهى نمى كنند.



تنها 8 كشور با تركيب كامل در جهانى وزنه بردارى

هركول هاى ايرانى به آمريكا رسيدند
در پى اعلام بيانيه رسمى باشگاه

سويا در شوك سرطان «بريسو»

 وزنه بردارى  ورزش  از ميان 62 كشور شركت كننده 
در مسابقات قهرمانى جهان فقط 8 كشور با تركيب كامل در 
مسابقات جهانى شركت خواهند كرد و اكثر كشورها ترجيح 

داده اند كم تعداد ظاهر شوند.
 با انتشار فهرست اوليه نفرات شــركت كننده در مسابقات 
وزنه بردارى قهرمانى جهان2017 ، تعداد تيم ها  و اينكه هر 
تيم با چند نفر در مســابقات حاضر مى شود، مشخص شد. 
در ليست اوليه 63 كشور  در بخش مردان و 216 وزنه بردار 
اعلام آمادگى كرده بودند اما بعد از چند روز  اين ليست به روز 
شد و يك كشور از حضور در مسابقات جهانى كناره گيرى 
كرد. تعداد وزنه برداران در ليســت اوليه ( به همراه نفرات 
ذخيره) به 213 نفر رســيد. البته وقتى نفرات ذخيره هم از 
ليست حذف شــوند تعداد وزنه برداران حاضر در مسابقات 

جهانى كمتر مى شود.
ويزاى كيانوش رستمى هم رسيد

اين در حالى است كه ســرانجام ويزاهاى جديد اعضاى تيم 
ملى وزنه بردارى براى حضور در مســابقات جهانى آمريكا 

صادر شد.
بعد از اينكه ويزاى گروه اول اعضــاى تيم ملى وزنه بردارى 
براى حضور در مســابقات جهانى آمريكا صادر شد، ويزاى 
تعداد ديگــرى از اعضاى تيم نيز صادر شــد تا تركيب تيم 

اعزامى به مسابقات رفته رفته كامل شود.
ويــزاى كيانوش و كوروش رســتمى (بــرادر كيانوش 
به عنــوان مربى)، كاظمــى نژاد (عضو شــوراى فنى) 
و يكى از نفرات ذخيره (عســگرى يــا تيمورى)  صادر 

شده است.
گفته مى شود ويزاى سهراب مرادى، على ميرى، على مرادى 
(رئيس فدراســيون) و يكى از نفرات ذخيره (عســگرى يا 

تيمورى) صادر خواهد شد.
ويزاى ايوب موســوى در دســته 94 كيلوگــرم، عليرضا 
سليمانى، على هاشمى در دسته 105 كيلوگرم، سعيد على 
حسينى و بهداد سليمى در دسته 105+ كيلوگرم، محسن 
بيرانوند و اصغر ابراهيمى، ســرمربى و مربى تيم ملى صادر 

شده بود.

تصميم غيرمنتظره مربى استراليا
پوستك اغلو: انرژى ندارم و خداحافظى مى كنم

امين غلام نژاد: استراليا بايد در فاصله چند ماه مانده 
به شروع رقابت هاى جام جهانى روسيه يك مربى براى 
جانشينى انجى پوستك اغلو پيدا كند. او يك هفته بعد 
از پيروزى اين تيم برابر هندوراس در پلى اف بين قاره 

اى جام جهانــى كه كانگروها را بــه جام جهانى 
روسيه برد، از سمت خود كناره گيرى كرد. 

پوســتك اوغلو كه از چهار سال پيش 
سكان هدايت استراليا را در اختيار 
داشت در مورد تصميم غيرمنتظره 
اش چنين گفــت:« اين تصميم 
خيلى ســختى اســت. براى من 
مربيگرى تيم ملى امتياز ويژه اى 

بود. هرچه در توان داشتم براى اين 
مسئوليت ســنگين به كار بردم و مى 

دانستم كه اين دوره تا چه حد براى فوتبال 
استراليا اهميت دارد. ولى احساس مى كنم الان 

بهترين زمان ممكن براى ســپردن اين مسئوليت به 
شخصى است كه انرژى لازم براى اين شغل را دارد...» 

پوستك اغلو نخستين مربى استراليايى است كه توانسته 
اين تيم را به مرحله نهايى جــام جهانى هدايت كند. او 
همچنين درســال 2015 اين تيم را قهرمان جام ملت 

هاى آسيا هم كرده بود. 
حالا فدراســيون فوتبال اين كشور بايد خيلى 
سريع جانشــين او را در مدت كوتاهى 
كه تا شروع رقابت هاى جام جهانى 
باقى است، اعلام كند. مسئولان 
فدراسيون فوتبال استراليا گفته 
اند كه تا پيش از بازى تداركاتى 
بعدى ايــن تيم زمان نســبتا 
زيادى باقى اســت و مى توان از 
اين فرصت براى انتخاب شخص 
مناســب به منظــور هدايت تيم 
اســتفاده كرد. تيم ملى استراليا تا ماه 
مارس 2018 هيچ مسابقه اى پيش رو نخواهد 
داشت. اين چهارمين حضور پياپى استراليا در رقابت هاى 

جام جهانى خواهد بود.

دانيال صدقى: خبرى كه بين دو نيمه بازى سه شنبه 
شب ســويا و ليورپول در چمپيونزليگ از سوى سايت 
ســويااينفو منتشر شــد، صبح روز چهارشنبه از طرف 
باشگاه ســويا به تائيد رســيد. ادواردو بريسو مربى 48 
ساله آرژانتينى اين تيم به سرطان پروستات مبتلاست. 
به دنبال انتشــار اين اخبار همچنين اعلام شــد كه او 
بلافاصله جراحى مى شــود ولى در بيانه منتشر شده از 
ســوى باشــگاه آمده كه در روزهاى آتى آزمايش هاى 
دقيق ترى براى تصميم گيرى در مورد شــيوه مناسب 
تر درمان او انجام خواهند شــد. اعلام اين خبر هيجان 
حاكم بر سانچس پيســخوان بعد از زدن گل سوم سويا 
به ليورپول و تبديل شكست 3-0 به تساوى 3-3 را به 

طوركامل فروكش كرد. سويا سه گل عقب ماندگى را در 
نيمه دوم جبران كرده و يك نتيجه باورنكردنى رقم زد. 
در خيلى از رسانه هاى اســپانيايى و انگليسى آمده بود 
كه بريسو شخصا اين خبر را در بين دو نيمه به بازيكنان 
تيمش اعلام كرده و تاثير احساسى آن عاملى براى انگيزه 
بخشيدن به بازيكنان اين تيم و جبران شكست سنگين 
برابر ليورپول شد. اما اين خبر به هيچ وجه صحت نداشته 
چرا كه بريسو چند روز پيش اين موضوع را به بازيكنانش 
اطلاع داده بود. بريســو تابستان امســال بعد از سپرى 
كردن سه فصل روى نيمكت سلتاويگو به سويا پيوست. 
او درفاصله ســالهاى 2001 تا 2005 تجربه بازى براى 

سلتاويگو را هم در كارنامه داشت. 

تيم برتر سال اروپا در قبضه رئالى ها
نود : يوفا راى گيرى تيم برتر ســال 2017 را از كاربرانش آغاز كرد. 
پنج دروازه بان،پانزده مدافع، پانزده هافبك و پانزده مهاجم در ليست 
نامزدها هستند. اين 50 بازيكن با نظر خبرنگاران و نمايندگان يوفا 
مشخص شده اند. رئال مادريد كه قهرمان ليگ قهرمانان شده در اين 
ليســت 11 بازيكن دارد كه رونالدو با چهاردهمين بار حضور در اين 

ليست ركورد دار است. 
دروازه بان ها : بوفون (يوونتوس)، ده خيا (منچستريونايتد)، ناواس 

(رئال مادريد) ، نوير (بايرن مونيخ)، اوبلاك (اتلتيكومادريد)
مدافعان: آلوز (يوونتوس - پى اس جى)، بونوچى (يوونتوس - ميلان)، 
كارواخال (رئال مادريد)، كيه لينى (يوونتوس)، گيليكَ (موناكو)، گودين 
(اتلتيكومادريد)، كيميش (بايرن مونيخ) ، مارسلو (رئال مادريد)، مندى 
(موناكو - منچسترسيتى)، مونير (پاريســن ژرمن)، پيكه (بارسلونا)، 
ســرجيو راموس (رئال مادريد)، الكس ساندرو (يوونتوس)، داوينسون 

سانچز (آژاكس - تاتنهام)  و آنتونيو والنسيا (منچستريونايتد)
هافبك ها : دله الى (تاتنهام)، آسنســيو (رئال مادريد)، كاسميرو 
(رئال مادريد)، دى بروين (منچسترســيتى)، اريكســن (تاتنهام)، 
فابينيو (موناكو)، ادن هازارد (چلســى)، آندرس اينيستا (بارسلونا)، 
ايسكو (رئال مادريد)، تونى كروس (رئال مادريد)، هنريخ مخيتاريان 
(منچستريونايتد)، مودريچ (رئال مادريد)، پيانيچ (يوونتوس)، پوگبا 

(منچستريونايتد) و سائول نيگوئز(اتلتيكو مادريد)
 مهاجمان : آگوئرو (منچسترســيتى)، اوباميانــگ (دورتموند)، 
بنزما (رئــال مادريد)، كاوانــى (پى اس جى)، ديبــالا (يوونتوس)، 
فالكائو (موناكــو)، گريزمن(اتلتيكومادريد)، هــرى كين (تاتنهام)، 
لواندوفســكى (بايرن مونيخ)، امباپه (پى اس جى)، مرتنز (ناپولى)، 
مســى (بارســلونا)، نيمار (بارســلونا - پى اس جى)، رونالدو (رئال 

مادريد)، لوئيز سوارز(بارسلونا)

خبر

E ليگ قهرمانان اروپا - گروه
 اسپارتاك 1 - 1 ماريبور/  سويا 3 - 3  ليورپول

F ليگ قهرمانان اروپا - گروه
 منچسترسيتى 1 - 0 فاينورد/  ناپولى 3 -  0 شاختار

G ليگ قهرمانان اروپا - گروه
بشيكتاش 1 - 1 پورتو/  موناكو 1 - 4  لايپزيش

H ليگ قهرمانان اروپا - گروه
 آپوئل نيكوزيا 0 - 6 رئال مادريد/  دورتموند 1 -  2 تاتنهام

بين المللى - دوستانه باشگاهى
 آژاكس 2 - 1 مونشن گلادباخ

ميز نتايج
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19 گمشده جودوى 
ايران در آن سوى مرز!

ايسنا: موضوع قابل تامل در بحث عدم بازگشت جودوكار تيم ملى به 
ايران اين است كه چرا بايد سرپرســت تيم ملى همزمان مسئوليت نماينده 

حراست را نيز عهده دار باشد، موضوعى كه اگر رعايت مى شد شايد مانع از گم 
شدن نوزدهمين جودوكار طى سال هاى اخير مى شــد. محمد رشنونژاد، نايب 
قهرمان سال گذشته جودوى آسيا كه به همراه تيم ملى عازم رقابت هاى گرندپرى 
هلند شده بود، به يك باره در هلند غيب شد و به همراه تيم ملى به ايران نيامد. طى 
ســال هاى گذشــته جودوكاران زيادى به همراه تيم هاى ملى عازم كشورهاى 

خارجى شدند و به ايران بازنگشتند تا جايى كه رشنونژاد نوزدهمين جودوكارى 
است كه از بازگشت به ايران خوددارى كرده و از اين حيث جودوى ايران 

ركورد بى نظيرى را از خود به جا گذاشــته است؛ جودوكارانى كه 
بسيارى از آنها ديگر قيد بازگشــت به ايران را براى هميشه 

زدند و در كشــورهاى خارجى مشــغول زندگى 
هستند.

حدادى: بايد به جوان ها 
فرصت داد

ورزش: كاپيتان تيم ملى بسكتبال گفت: شايد تا چند سال ديگر نتوانيم 
تيمى مثل استراليا كه در ســطح جهانى حرف هاى زيادى براى گفتن دارد را 

شكســت دهيم.   حامد حدادى گفت:   اين نوع برگزارى رقابت هاى انتخابى جام 
جهانى نسبت به دوره هاى قبلى كه تيم هاى صعود كننده از جام ملت هاى آسيا انتخاب 
مى شدند، بهتر است. در سيستم جديد ديگر مسابقات متمركز برگزار نمى شود و همه 
كشورها فرصت ميزبانى دارند. با اين شرايط ديگر بهانه اى دست هيچ تيمى نيست تا 
مشكلاتى بابت ميزبانى يك كشور ديگر مثل غذا، تغيير ساعت و... به وجود بيايد.  وى   

گفت: بازيكنان جوان و خوبى به تيم ملى اضافه شدند. به نظرم بايد به آنها فرصت 
داده شود و حتى اگر اشتباه كردند، نبايد از بازيكنان جوان انتقاد كنيم. من هم 

از سن 17 سالگى در تيم ملى بازى كردم تا توانستم پيشرفت كنم. براى 
رشد بسكتبال بايد دست به دست هم دهيم. ما همگى خودمان 

را سرباز تيم ملى مى دانيم و به بالا رفتن پرچم ايران 
افتخار مى كنيم.

 
سلطانى فر: 

فدراسيون ها در اعزام هاى 
غيرضرورى تجديد نظر كنند

وزارت ورزش و جوانان: وزير ورزش و جوانان با تاكيد بر هدفمند 
شدن اعزام هاى فدراسيون ها، گفت: هزينه بسيارى از رشته  هاى غير 
المپيكى بر دوش وزارت ورزش و جوانان است كه بايد در امر اعزام هاى غير 

ضرورى خود  تجديد نظر كنند. 
سلطانى فر  گفت: هزينه بسيارى از  رشته هاى غير المپيكى كه اسپانسر 
نيز ندارند بر دوش وزارت ورزش و جوانان اســت كه بايد در امر  اعزام 

هاى غير ضرورى خود تجديد نظر كنند. 
وى گفت: اين هزينه ها براى آن دست از فدراسيون هايى 

كه مدال آورى دارند و دائم  در اردو به سر مى برند 
بسيار بالا است كه بايد به آن ها كمك 

شود. 

اى جام جهانــى كه كانگروها را بــه جام جهانى 
روسيه برد، از سمت خود كناره گيرى كرد. 

پوســتك اوغلو كه از چهار سال پيش 
سكان هدايت استراليا را در اختيار 
داشت در مورد تصميم غيرمنتظره 
اش چنين گفــت:« اين تصميم 
خيلى ســختى اســت. براى من 
مربيگرى تيم ملى امتياز ويژه اى 

بود. هرچه در توان داشتم براى اين 
مسئوليت ســنگين به كار بردم و مى 

دانستم كه اين دوره تا چه حد براى فوتبال 

حالا فدراســيون فوتبال اين كشور بايد خيلى 
سريع جانشــين او را در مدت كوتاهى 
كه تا شروع رقابت هاى جام جهانى 

مناســب به منظــور هدايت تيم 
اســتفاده كرد. تيم ملى استراليا تا ماه 
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در گفت و گو با قدس

سعيد عزت اللهى: بعد از جام جهـانـــــــــى به بوندس ليگا   يا  لاليگا  مى روم



 جامعه/ محبوبه علی پور 
بیســت و یکمین کنگره سالیانه و  

ششمین کنگره بین المللی در حوزه 
پزشکی هســته ای و تصویربرداری مولکولی به 
میزبانی بیمارستان رضوی در حال برگزاری است.
گردهمایی متخصصان این حوزه فرصتی است تا 
نگاهی دوباره به مزایا و نیازهای پزشکی هسته ای 

در کشور داشته باشیم.

 تقویت دانش روز برای رفع نیازهای ملی 
در حــال حاضر بــا وجود تربیت بیــش از 200 
متخصص و ایجاد 180 مرکز پزشکی هسته ای، 
کشور ما در منطقه آسیای غربی جایگاه نخست 
را به خود اختصاص داده اســت.دکتر محســن 
ســاغری،رئیس انجمن علمی پزشکی هسته ای 
ایــران با بیان ایــن مطلب به فــراز و فرودهای 
پزشکی هسته ای در کشور اشاره کرده و می گوید: 
از سال 1360 سازمان انرژی اتمی به تولید پرتو 
داروها پرداخت. به این ترتیب امروزه جزو معدود 
کشورهایی هســتیم که به این دانش دسترسی 
داریم.البته باید قبول کرد ما مجبور هستیم روی 
پای خود بایســتیم.از ایــن رو چنانچه موفق به 
تولید پرتو داروها نباشیم، درحالت تحریم ناگزیر 
می شویم مراکز پزشکی هسته ای خود را تعطیل 
کنیم. در حالت عادی نیز تهیه این مواد به لحاظ 
اقتصادی با مشــکل همراه اســت.چرا که امروزه 
تولید این مواد همانند »تکنســیم« که بیشترین 
میزان مصرف را در مراکز پزشکی هسته ای جهان 
با حدود 90 درصد داراست به محصولی راهبردی 
بدل شده و تهیه آن برای کشورها مسئله ای جدی 
محسوب می شود.این درحالی است که ما موفق به 
تولید این محصول شده ایم و حال با قیمت مناسب 
در اختیار مراکز درمانی داخلی قرارمی گیرد.البته 
به برخی کشــورها همانند مصر وهند نیز صادر 
می شــود. همچنین امروزه بیش از 30نوع کیت 
تشخیصی درکشور تولید می شود که بسیاری از 
مطالعات و امور تشخیصی را میسر ساخته است.
این درحالی اســت که شاید در برخی کشورهای 

اروپایی نیز این کیت ها وجود نداشته باشد. 

 ضرورت گسترش مراکز پزشکی هسته ای 
به اعتقاد صاحبنظران به دلیل رشد بیماری هایی 
همانند سرطان، گسترش مراکز پزشکی هسته ای 

ضرورتی اجتناب ناپذیراست.
دکتر ساغری در این زمینه خاطر نشان می کند: 
ما 80 میلیون نفر جمعیت داریم که تقریباً برابر با 
ترکیه است.درحالی که این کشور امروزه بیش از 

100 دستگاه پت اسکن دارد. در سال های اخیر 
در اروپا نیز راه اندازی این مراکز رشد چشمگیری 
داشــته اســت؛ چرا که حدود 80 درصد کاربرد 
این دســتگاه به بیماری سرطان مربوط می شود 
که شامل تشخیص، مرحله بندی عارضه و البته 

پیگیری وضعیت بیماران پس از بهبودی است.
دکتر سعید فرزانه فر، دبیر انجمن علمی پزشکی 
هســته ای ایران نیز در پاســخ به اینکه چگونه 
می توان مراکز پت اســکن را در کشور گسترش 
داد، می گویــد: از آنجا که پزشــکی هســته ای 
به طورکلــی متکی به تجهیزات بــوده و گران 
می باشد، اغلب سرمایه گذاران خصوصی رغبتی 
به مشارکت در این حوزه ندارند، بنابر این متولیان 
حوزه ســامت باید برای گسترش خدمات این 
حوزه در مراکز استان ها و بیمارستان های دولتی 
به تقویت تجهیزات خود و ارائه خدمات پت اسکن 

بپردازند.
دکتر حجت احمد زاده فر، دانشــیار پزشــکی 
هسته ای بن آلمان نیز با اشــاره به اهمیت این 
دانش، خاطر نشــان می کند:گرچه عمر پزشکی 
هســته ای در جهان به چندین دهه می رسد اما 
در ســال های اخیر به دلیل رشــد فناوری های 
نوین شاهد انقابی در این عرصه هستیم. چنان 
که اقدامات تشخیصی و درمانی دقیق تر صورت 
می گیرد.از این رو در کشــور ما سیاســت های 
حوزه سامت به گونه ای است تا مراکز و خدمات 

پزشکی هســته ای، همانند پت اسکن گسترش 
پیدا کند تا در تمام مناطق قابل دسترس باشد.

البته این خدمات بسادگی قابل دسترس در جهان 
نیست، به طوری که حتی در کانادا و آمریکا این 

تجهیزات به وفور وجود ندارد. 
وی می افزاید:در بیماری های بدخیم بیش از 60 
درصد اقدامات تشــخیصی به پزشکی هسته ای 
وابسته است.در بیماری های خوش خیم نیز این 
مســئله به 20 درصد می رسد، اما این میزان در 
روند تشخیص و درمان بسیار تعیین کننده است.

چنان که در بیماری های قلبی و عروقی پزشکی 
هســته ای به ما نمی گوید که این عروق مسدود 
اســت، بلکه این اقدامات به ما یادآوری می کند 

وضعیت بیمار تا 15-10 سال چه خواهد شد؟
ایــن متخصص پزشــکی هســته ای همچنین 
اظهار می کند: بیش از 20 ســال اســت که پت 
اسکن ها در جهان مورد استفاده قرار می گیرند، 
چنانچه در شهرهای اروپایی بالای 200 هزار نفر 
جمعیت،اغلب یک دستگاه پت اسکن وجود دارد.

از این رو در کشــور ما باید مسیر توسعه مراکز 
یادشده از کانشهرها آغاز شود و بعد به سایر نقاط 
گسترش پیدا کند.چرا که یک دستگاه برای نمونه 
در روز از 20 بیمار تصویر برداری می کند در حالی 
که تعداد بسیاری در نوبت قرار دارند و دستگاه ها 
جوابگو نیســت. بنابراین پزشــکان متخصص و 
فعال در بخش خصوصی می توانند در این زمینه 

مشارکت کنند. وی ادامه می دهد:بخش خصوصی 
مدت هاست برای ورود به این حوزه عاقه نشان 
می دهد، اما سیاست های محدود کننده ای برای 
این مشــارکت ها وجود دارد کــه البته به دور از 
واقعیت نیســت.زیرا حضور بی قاعده ســرمایه 
گذاران بخش خصوصــی و افراد غیر متخصص 
می تواند باعث سوء استفاده ها و گسترش تفکرات 

و نگرش های تجاری شود.

 تنگناهای یک دانش راهبردی
بــا توجه به قابلیت های انکارناپذیر در این حوزه، 
فعالان پزشکی هسته ای با چالش هایی نیز مواجه 

هستند.
دکتر ساغری دراین باره می گوید: رشته پزشکی 
هســته ای به دلیل وابســتگی بــه پرتوداروها و 
تجهیزات تخصصی، رشــته ای پرهزینه شناخته 
می شــود.از این رو از مشکات فعالان این عرصه 
پرداخت نکردن دیون ســازمان های بیمه است، 
چنان که ســازمان تأمین اجتماعــی به مراکز 
پزشکی هسته ای حدود 10 ماه و خدمات درمانی 

و نیروهای مسلح حدود هشت ماه بدهی دارد.
این متخصص پزشــکی هســته ای، می افزاید: 
همیشــه ســازمان های بیمه به مراکز پزشکی 
هسته ای بدهکارند.در واقع متخصصان این عرصه 
باید همه نیازمندی های خود را نقد بخرند و نسیه 
بفروشــند.از این رو چنانچه مطالبات این مراکز 

پس از 10 ماه و بیشتر پرداخت شود باز هم برای 
متخصصان مزبور اثرگذار نیست؛ چراکه سازمان 
بیمه تمام ایــن بدهی ها را یا نمی پردازند و یا به 

صورت اقساط بلند مدت پرداخت می کنند.
وی همچنین با تأکید براینکه تعرفه ها به طورکلی 
منطقی نیســت، می گوید: اغلب موارد افزایش 
تعرفه ها به صورت فراگیر صورت می گیرد برای 
مثــال افزایش 10 درصــدی در تعرفه خدمات 
تشــخیصی و درمان انجام می شــود که رویه ای 
عادلانه نیســت. چنــان که در حوزه پزشــکی 
هســته ای نتیجه این رویه ســبب شده تعرفه 
اسکن قلب رشد کرده، اما در برابر سایر خدمات 
تشخیصی و درمانی رشد چندانی نداشته باشد.از 
همین رو انجمن پزشکی هسته ای ایران دو سال 
قبل به وزارت بهداشت پیشنهاد کرد که در تعیین 
تعرفه ها ســقفی برای امور تشخیصی و درمانی 
درنظر گرفته شود و انجمن پزشکی هسته ای نیز 
به طورعادلانه شیوه های تشخیصی و درمانی را 

قیمت گذاری کند.
دکتر ســاغری با تأکید بر تقویت تولیدات داخلی 
می افزاید: به دلیل گرانی ارز، هزینه خرید تجهیزات 
ما گران است، چنان که برای نمونه ما یک دستگاه 
دست دوم را باید حدود 800 میلیون تا یک میلیارد 
تومان هزینه کنیم. درحالی که این گونه ســرمایه 
گذاری در حوزه پزشــکی هسته ای جوابگو نیست 
و باید برنامه و سیاســتگذاری صورت بگیرد تا این 
تجهیزات در داخل کشــور تولید شــده و با قیمت 
مناســب در اختیار مراکز قرار بگیرد.چرا که اغلب 
دستگاه های موجود در این مراکز و حتی در مراکز 
دانشگاهی از رده خارج است. حال آنکه در کشورهای 
پیشرفته و متمول بعد از پنج سال استفاده از برخی 
دســتگاه ها آن ها را از رده خارج می ســازند، اما در 
کشور ما دستگاهی وجود دارد که 25 سال است که 

کار می کند و این قابل قبول نیست.
این متخصص پزشــکی هســته ای خاطرنشان 
می کند:از دیگر چالش هــای ما تنگناهای اداری 
اســت؛ زیرا فعالان این حوزه ناگزیرند برای تهیه 
و ورود دســتگاه های مورد نیاز خود وام بگیرند و 
با دشواری این هزینه ها را تأمین کنند، از این رو 
شایسته نیست این دستگاه ها برای ورود و استفاده 
در گمرک بماند که این مسئله نیز بیشتر به دلیل 
موازی کاری صــورت می گیرد.زیرا بنابر قوانین 
موجود همزمان اداره تجهیزات پزشــکی وزارت 
بهداشــت و همچنین ســازمان انرژی هسته ای 
به عنوان ناظر معرفی شــده اند که ما پیشــنهاد 
کردیم این مقوله اصاح شود، ولی هنوز نتیجه ای 

نگرفتیم.

در حاشیه ششمین کنگره بین المللی پزشکی هسته ای در بیمارستان رضوی عنوان شد

امکانات پزشکی هسته ای ایران در برخی کشورهای اروپایی وجود ندارد
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

جامعه

8 میلیون یورو شیرینی یک معامله !

چندی پیش در خبرها آمده بود:»یک شرکت انگلیسی از شرکت 
فرودگاه های ایران به دلیل خرید گران تر هواپیماهای »فایت چک« 
از یک شــرکت دیگر، به سازمان بازرسی کل کشور شکایت کرده 
اســت. ظاهراً قیمت هواپیما 2 میلیــون و 885 هزار و 123 یورو 
بوده اما طرف ایرانی آن را به قیمت 11 میلیون یورو از یک شرکت 

آلمانی خریده است«.
قیمت هواپیما 2 میلیون و 885 هزار و 123 یورو بوده است! چقدر 
دقیق رقم را درآورده اند، اما مســئله اینجاست که در اینجا عده ای 
با شــرکت آلمانی دیگری تبانی کرده و آن را 11 میلیون یورو سر 
راســت خریده اند، یعنی حدود 8 میلیون و اندی یورو این وســط 

هپولی هپو شده است. 
خیلی بامزه ا ســت. بی انصاف ها به چیز کم هم قناعت نمی کنند، 
مثاً یک یا 2 میلیون یورو شــیرینی و چشم روشنی و پیشکش و 
نان بچه ها و پول چایی و یکدفعه 8 میلیون یورو آن وســط حق و 

حساب می گیرند. 
حالا این شرکت یا دروغ می گوید و بیخود اتهام می زند یا حرفش 
درست و حسابی است. اگر راست می گوید و آن شرکت انگلیسی 
رقــم بدان دقیقی را داده و حتی 123 یورویش را هم اعام کرده، 
سازمان بازرسی کل کشور چرا پی ماجرا را نمی گیرد؟ چرا اعامیه 
و بیانیه نمی دهد؛ مثاً اگر دروغ اســت، اعام کند ایها الناس این 
انگلیسی شــاکی که به جای طرح دعوی در مطبوعات و رسانه ها 
به ســازمان بازرسی کل کشور متوسل شده، دروغگوست و چنین 
اتهامی به هیچ یک از مقامات خریــدار هواپیماهای فایت چک 

نمی چسبد. 
اگر راســت گفته، چرا سازمان بازرســی فوراً نام و نشانی سفارش 
دهندگان را اعام نمی کند؟ چرا خبر احضار و پرسش از حضرات 

نشر نمی یابد؟
چرا مردم باید همیشه سردرگم باشند؟ چرا باید چند خبرگزاری 

معلوم الحال امروزه محل مراجعه مردم باشند؟
من تعجب می کنم وقتی می شنوم در مذاکرات هسته ای آقای جان 
کری، وزیر امور خارجه آمریکا 2000 نفر مشاور سیاسی- نظامی، 
ژئوپلتیکی، اقتصادی داشــت و در تیم ایران حتــی یک ژنرال و 

کارشناس نظامی حضور نداشت؟
آخر چطور می شــود یک قسمت از موضوع مذاکرات موشک های 
بازدارنده باشــد، بعد یک نفر ژنرال ارتش در مذاکره حاضر نباشد؟ 
مگر همین وزیر امور خارجه محترم کــه من در آن روزها خیلی 
به او ارادت داشــتم با آن زبان انگلیســی فصیــح و عالی نبود که 
می گفت در مجامع بین المللی می گفتند در جریان جنگ عراق با 
ایران، شهرهای ایران موشک باران می شد و ما به هر کس شکایت 
می کردیم که شهرهای بی دفاع و مردم غیرنظامی را که با موشک 
بمباران نمی کنند، شانه بالا می انداختند و می گفتند جنگ است 

دیگر.
آخر چگونه ما سه یا چهار کارشناس موشکی و نظامی در آن هیئت 
جلیل القدر نداشتیم؟ آقای عراقچی و آقای تخت روان چی و همین 
آقای بعیدی نژاد که ســفیر کنونی کشور ما در انگلستان است در 
عمرشان موشک پرتاب کرده بودند؟ اصاً خدمت نظامی رفته بودند 

و چیزی در آن باره می دانستند؟
صحبت شرکت انگلیسی شــد که آمده به دولت ایران و سازمان 

بازرسی شکایت کرده است.
آن قدر دقیق صورت داده که بعید اســت دروغ گفته باشــد. سال 
1355 من یک ماه و نیم در انگلســتان مأموریت داشــتم دنبال 
فیلم های مســتند تاریخی بودم. خیلی هم از سیاست انگلیسی ها 
که استعماری بوده، بدم می آید، اما نمی توانم دقیق و جدی بودن 
در حســاب و کتــاب و در همه امور آن ها را منکر شــوم، اکنون 
بهترین کتاب درباره تاریخ نادرشاه را که در اختیار داریم، »لارنس 
لاکهارت« انگلیسی نوشته که تمام جزئیات روز به روز آن دوران را 
از کتاب های ایرانی و انگلیسی و فرانسوی و هلندی و اسناد کمپانی 
هند شرقی انگلیس استخراج کرده به چاپ رسانده است )حدود 70 
سال پیش یا کمی بیشتر( این شرکت انگلیسی بیخود نمی گوید. 
حالا فهمیدم منشأ این ثروت های نجومی و باورنکردنی چیست؟ 
منشــأ این کاخ های 45 میلیارد تومانی در شمال تهران چیست؟ 

منشأ کل خرید آن خودروهای یک میلیارد تومانی چیست؟ 
آخر چطور می شود یک نفر 1000 یا 2000 میلیارد تومان ثروت 
داشته باشد؟ خدا پدر »قدس« و تمام قلمزنان آن را بیامرزد و عمر 
همقلمان مرا طولانی کند که این خبرها را چاپ می کنند. این کارها 
عین خدمت است. روزنامه ای که این خبرها را ننویسد خیانت در 

امانت کرده است.
این خبر را دنبال کنید.چهار پنج ســال است خبر خرید هواپیما 
می دهند، به جای بویینگ و ایــر باس، می روند هواپیمای ملخی 
می خرند. آن هم صدایش درمی آید که به جای 3 میلیون یورو برای 
هر طیاره، 11 میلیون یورو داده اند. اگر خبر دروغ است، تکذیبش 
کنید، راست است پدر آن به قول مرحوم مصدق خائن نابکاری که 

مرتکب این دزدی شده است را بسوزانید.
به دادگاه بکشانیدش و آبرویش را ببرید و عکسش را هم چاپ کنید. 
نگذارید مثل امثال خاوری که وقتی تلویزیون خواست فقط من به 
بانک ملی بروم و با او مصاحبه کنم نماز و تعقیبات نمازش حدود 
یک ساعت طول کشید و آنقدر از خدمات خود در بانک گفت که 
من مبهوت شــدم )فیلم پخش شده اش از شبکه 3 موجود است( 
یکدفعه این یکی میلیون ها یورو برندارد و به اسپانیا یا کانادا یا لاس 
وگاس و تیفانی فرار نکنــد. طفلکی ها خیلی آرزوی رفتن به دیار 

فرنگستان را دارند، وسعشان نمی رسد. باید رشوه بگیرند.
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گروه جامعه- محمود مصدق: مجلس شورای اسامی روز 
گذشته به یک فوریت طرح ســاماندهی زندانیان و کاهش 
جمعیت کیفــری زندان ها رأی مثبت داد. در واقع این طرح 
یک فوریتی که از ســوی پورمختار، نماینــده مردم بهار و 
کبودرآهنــگ و عضو کمیســیون حقوقی و قضایی مجلس 
ارائه شده بود، پس از بررســی در صحن علنی با 122 رأی 

موافق،17 رأی مخالف و 8 رأی ممتنع به تصویب رسید. 
اما با طرح یاد شــده قرار است چه اتفاق خاصی بیفتد؟ آیا 
هدف کاهش هزینه های دولت و دســتگاه قضایی در ارتباط 
با نگهداری زندانیان است؟ از سوی دیگر این پرسش مطرح 
اســت که حتی در صورت تصویب نهایی طرح ســاماندهی 
زندانیان و اجرای آن جمعیت کیفری تا چند درصد کاهش 
می یابد و مهم تر از همه اینکه آیا با کاهش جمعیت کیفری، 
شاهد افزایش آمار تخلفات و جرایم در کشور نخواهیم بود؟ 

محمــد وحدتی هان، عضو کمیســیون اجتماعی مجلس 
شــورای اســامی در پاســخ به قدس، می گوید: تخفیف 
مجازات ها و رها کردن مجرمان تبعات زیادی را متوجه جامعه 

می کند؛ یعنی مشکات مردم در ارتباط با وقوع سرقت ها و 
بعضی از جرایم دیگر بیشتر می شود.

وی با اشــاره به اینکه نباید 80 میلیون نفر را نادیده بگیریم 
و فقــط به فکر کاهش جمعیت 270 هــزار نفری زندانی ها 
باشیم، می افزاید: آزاد بودن مجرمان سبب آزار و اذیت مردمی 

می شود که خواهان آسایش بیشتر و زندگی بهتری هستند.
وی کم توجهی به مجازات مجرمان را ســبب سوء استفاده 
بیشتر این افراد می داند و می افزاید: از سوی دیگر این موضوع 

در جامعه ایجاد بدآموزی می کند.
وحدتــی هان در همین زمینه تصریــح می کند: اگر طرح 
ساماندهی در بررسی نهایی مجلس تصویب شود و به تأیید 
شــورای نگهبان هم برسد، باید در اجرای آن دقت بیشتری 
به خرج بدهیم؛ یعنی نباید طــوری عمل کنیم که افرادی 
که هنجارشــکنی می کنند و به عمد مرتکب جرم و جنایت 
می شــوند، بدون تحمل مجازات آزاد شــوند.چون این امر 
عــوارض مختلفی در پی دارد که افزایش آمار جرایم یکی از 

آن هاست.

این عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسامی، کاهش 
عناوین مجرمانه را بهترین روش برای کم کردن آمار جمعیت 
کیفری می داند و می گوید:به جای تخفیف مجازات مجرمان 
باید در تعاریف جرم بازنگری کنیم. به این شکل افراد کمتری 
وارد زندان ها می شوند و هزینه های نگهداری زندانیان نیز برای 
دستگاه قضایی و دولت کاهش می یابد. وی از توسعه اقدامات 
فرهنگی در ســطح زندان ها و جامعه به عنوان راهکار موثر 
دیگر در کاهش جمعیت کیفری یاد می کند و می گوید: باید 

به کمک رســانه ها در زمینه پیشگیری از جرم فرهنگسازی 
کنیم، اما وقتی جرمی اتفاق افتاد باید قاطعانه و طبق قانون 
با مجرم برخورد کنیم، در غیر این صورت زمینه تکرار بیشتر 
جرم را توســط وی فراهم می کنیم.  وی اگرچه کاهش آمار 
زندانیــان در صورت اجرای طرح یاد شــده را کاماً طبیعی 
می خواند، اما می گوید:به طور قطــع با این طرح تعدادی از 
زندانی ها آزاد می شوند ولی اینکه درصد کاهش آمار جمعیت 

کیفری تا چند درصد خواهد بود، مشخص نیست.

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی در گفت و گو با قدس:

اجرایطرحساماندهیزندانیان،جرایمراافزایشمیدهد

  با رأی نمایندگان مجلس  واکنش بطحایی به طرح استیضاح خود  دبیرکل شورای عالی آموزش وپرورش: هشدار عضو کمیسیون اجتماعی مجلس:

 تأمین اجتماعی پس از سال ۹۷ 
وارد مرحله بحرانی می شود

دبستان های کشور هم گرفتار 
مافیای کنکور شده اند

 هیچ متقاضی استیضاحی
در مجلس پیدا نکردم

انجام تحقیق و تفحص از شرکت 
دخانیات ایران کلید خورد

خانه ملت: عضو کمیســیون اجتماعی مجلس نسبت به 
بحرانی شدن شرایط تأمین اجتماعی پس از سال 97 هشدار 

داد.
رســول خضری گفت: از سال 54 تا کنون دولت سهم خود 
را از سه درصد حق بیمه حتی به میزان یک ریال پرداخت 
نکرده است، ضمن اینکه برای کارگاه های کمتر از پنج نفر و 
اتخاذ معافیت های بیمه ای نیز دولت سهم خود را پرداخت 

نکرده است.
وی افــزود: تا قبل از آغازبه کار این دولت، تأمین اجتماعی 
حدود 5000 میلیارد تومان بدهی داشــت، با مدیریت های 
کارشناسی شده بخش بزرگی از این بدهی ها پرداخت شده 
است، صندوق های بازنشستگی کشوری در تمامی دنیا زمانی 
می توانند پایدار باشند که به ازای 6 نفر بیمه شده یک نفر 
مســتمری دریافت کند؛ بنابراین از این میزان کمتر بحران 

ایجاد می کند.
خضری با تأکید براینکه سال 97 تأمین اجتماعی می تواند 
به نوعی به فعالیت خود ادامه دهد، گفت: از این سال تا سال 
1406؛ یعنی دربازه زمانی 10 ساله میزان پرداخت کنندگان 
بیمه به مستمری بگیران چهار به یک خواهد شد، بنابراین 
این شرایط یعنی تأمین اجتماعی وارد مرز بحران شده است.

تســنیم: دبیرکل شــورای عالی آموزش وپرورش گفت: 
رقابت اصلی کنکور برای دانشــگاه ها و رشته هایی است که 
در نهایت 10 هزار نفر به آن ها وارد می شــوند، اما کل نظام 

آموزش وپرورش را اسیر کرده  است.
مهدی نوید ادهم اظهار کــرد: هم اکنون اختاف نظر ما با 
سازمان سنجش در این است که 80 درصد ظرفیت پذیرش 
دانشجو براساس سوابق تحصیلی و بدون کنکور به رشته ها 
و دانشگاه هایی اختصاص دارد که جذابیتی برای داوطلبان 
ندارد. وی افزود: هم اکنون رقابت اصلی برای برخی رشته ها 
و دانشگاه هاســت که تعدادی محدود و نهایت 10 هزار نفر 
در آن ها پذیرش می شــوند، اما کل نظام آموزش وپرورش و 
دانش آموزان کشور را به خاطر این تعداد محدود آسیب پذیر 

کرده ایم.
نویــد ادهم تصریح کــرد: نظام آموزش وپــرورش و حتی 
دبستان های کشور هم اکنون درگیر کنکور شده اند و تصور 
ما این اســت مافیای کنکور بشــدت فعال هستند و اجازه 
حذف کنکور را نمی دهد، این در حالی است که بسیاری از 
کارشناسان آموزشی و مسئولان کشور نارضایتی خود را از 
این روش پذیرش دانشجو اعام کرده اند و باید برای حذف 

کنکور تحقیق علمی و تاش لازم انجام شود.

خانه ملــت: وزیر آمــوزش و پرورش اســتیضاح را حق 
نمایندگان مجلس دانست و اخبار اخیر پیرامون استیضاح 

خود را شیطنت رسانه ای عنوان کرد.
ســیدمحمد بطحایی درباره شایعاتی مبنی بر مطرح شدن 
طرح اســتیضاحش در مجلس شورای اســامی، توضیح 
داد: اســتیضاح را حق نمایندگان مجلس می دانم و اگرچه 
بنده چند ماه بیشــتر نیست که کار خود را آغاز کرده ام اما 
نمایندگان مجلس به این مسائل که وزیر چه مدت زمانی بر 

سر کار بوده، کاری ندارند.
بطحایــی، وزیر آمــوزش و پرورش دربــاره اینکه موضوع 
استیضاح، وجود تخلفات در زمان مدیریت وی در صندوق 
ذخیره فرهنگیان عنوان شــده است، گفت: در حال حاضر 
این موضوع در کمیســیون آمــوزش و تحقیقات مجلس 
در حال بررســی اســت و از جانب مــن همکاری هایی با 
این کمیســیون بــرای تدوین گزارش نهایــی نیز صورت 
گرفته اســت، بنابراین اســتیضاح در این زمینه نمی تواند 
موضوعیت داشــته باشــد؛ ضمن اینکه تــاش من برای 
یافتن نماینده یا نمایندگان طراح اســتیضاح بی فایده بود 
 و این موضوع فقط از طریق چند رســانه خاص مطرح شده 

است.

خانه ملت: در نشست علنی دیروز مجلس با قرائت گزارش 
کمیســیون صنایع تقاضای تحقیــق و تفحص از عملکرد 
شــرکت دخانیات کلید خورد. حســن کامــران، نماینده 
تقاضاکنندگان این تحقیق و تفحص با بیان اینکه انگیزه این 
کار به آن جهت اســت که 55 درصــد دخانیات مربوط به 
فولاد است، اظهار داشت: در کمیسیون به پرسش ها پاسخ 
ندادند و اطاعاتی در اختیار نمایندگان قرار داده نشد، ولی 
شخصاً پیگیر این موضوع شدم و فیش حقوقی 23 میلیونی 
مدیرعامل شرکت دخانیات ایران را به دست آوردم که البته 
این مبلغ منهای پاداش و حق مأموریت است. براساس این 
گزارش رد انجام تحقیق و تفحص از شرکت دخانیات ایران 
به رأی گذاشــته شد که با 73 رأی موافق، 85 رأی مخالف 
و چهار رأی ممتنع از مجموع 200 نماینده حاضر رأی لازم 
را به دست نیاورد. در ادامه مسعود پزشکیان با بیان اینکه از 
آنجایی که مخالفان 50 درصد نیستند، گفت: اصل موضوع 
تحقیق و تفحص را به رأی می گذاریم و کسانی که با تحقیق 
و تفحص موافق هستند، رأی بدهند. نمایندگان با 114 رأی 
موافــق، 56 رأی مخالف و پنج رأی ممتنع از مجموع 200 
نماینده حاضر در جلسه با انجام تحقیق و تفحص از شرکت 

دخانیات موافقت کردند.

*خسرو معتضد

3000737274

 سامـانـه پیـامکـی
 صـفـحه اجـتماعی

 انتقادها، پیشنهادها و ایده های خود را از طریق  این پیامک 
به گروه اجتماعی ارسال فرمایید.
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